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چرا آموزش و پرورش در نظر مسئولان ارشد 
ما کوچک جلوه می کند؟

غلامرضا فدایی
با عنوان فوق ممکن اســت مســئولان موافق نباشند و بگویند ما به آموزش و پرورش بسیار 

توجه داریم و آن را مهم می شماریم اما واقعیت اغلب چیز دیگری را نشان می دهد.
آموزش و پرورش بزرگترین وزارتخانه ها و بودجه آن بیشترین بودجه ها است. اما این بودجه 
جاری تلقی می شود و بودجه ساخت و سازهای مادی سرمایه ای. اما همانطور که قبلًا نوشته 
ام سؤال جدی این است که آیا آموزش در هر کشور سرمایه است یا سربار؛ و آموزش در هر 

کشور بستر است یا بخش؟
آموزش و پرورش پایه همه آموزشــها و مهارتها است. وزیرش باید سرآمد همه وزرا باشد. اما 
آیا چنین اســت؟ آموزش و پرورش ابزار دولت ها نیست که به هنگام انتخابات آنها را بسیج،  
و برای رأی گیری به جناح خاصی از آنها اســتفاده کنند. در دولتها اغلب بیشــترین تغییر در 
وزارت آموزش و پرورش بوده اســت. در مجلس نگاه کنید ضعیف ترین یا جزو ضعیت ترین 
وزارتخانه ها آموزش و پرورش است. مثل بعضی وزارتخانه ها سفر و بازدید ندارد یا کم دارد. 
همیــن موضوع باید در مجلس و در وزارتخانه مــورد بازبینی قرار گیرد و اگر امتیازاتی برای 

بعضی کمیسیونها یا بخشهای دولت است به نوعی تعدیل شود.
از آقای رئیســی چنین انتظاری نبود که در بین وزرا چنین وزیری را برای آموزش و پرورش 
پیشــنهاد کند. این نه به معنای دست کم گرفتن وزیر پیشنهادی است، او شاید اگر رأی می 
آورد منشأ آثاری هم می شد ولی دست کم باید اعتماد نمایندگان را جلب می کرد. و جامعة 
بزرگ آموزش و پرورش احساس خوبی نسبت به توانمندی او می داشت. آیا بهتر نبود رئیس 

جمهور او را در معرض این آزمایش بزرگ قرار نمی داد؟
یاد طنز آقای قرائتی افتادم که می گفت من رئیس بی ســوادها هستم. نکند در تلقی بعضی 
ها وزیر آموزش و پرورش وزیر بچه هاســت. البته وزیر بچه ها بودن بد نیست وحتی امتیاز 

است به شرطی که تلقی ما از بچه و بچگی اصلاح شود.
البته بچه ها در بعضی ادوار تاریخ داخل آدم محســوب نمی شدند. اما حالا این چنین نیست. 
همین بچه ها ســرمایه اند، سرمایه ای عظیم. قبلًا هم همینطور بوده است. منتها در گذشته 
شــیوة تربیتی به گونه ای دیگر بوده اســت. نیروی انسانی کارآمد از بین همین بچه هاست. 
معلمان و مدیران آنها هم عموماً صاحبان فکر و تحول اند. این خیل عظیم نباید دســت کم 

گرفته شود.
در گذشــته بود که کلاس اول را ســاده ترین کلاس از نظر اداره می پنداشــتند اما اکنون 
بیشترین توجه را به حوزه ابتدایی و حتی قبل از آن، پرورش توسط پدر و مادر می دانند. البته 
وقتی خانم ها را از خانه بیرون کشــیدیم و آنها را وادار کردیم که دوش به دوش مردان به 

کارهای سخت بپردازند دیگر انتظاری برای خانه دار شدن و تربیت هم نباید داشته باشیم.
اگر فکر می کنیم که در بین جمعی آموزش و پرورش عناصر تحول خواه ممکن اســت کم 
باشــد اما همین هم معلول نوع نگاه ســنتی و دیرپا به این وزارتخانه بوده است، با آنکه این 

چنین نیست. اگر آموزش و پرورش درست شود همه چیز تحت تأثیر قرار می گیرد.
اکنون که دولت مدعی تحول اســت و مجلس هم آمادگی دارد، رئیس کمیســیون برنامه و 
بودجه هم آموزش و پرورشــی و قبلًا وزیر آن بوده اســت موقعیت مناسبی برای این تحول 

است.
طرحی نو در اندازید. تا معلم جایگاه خود را پیدا کند. کارخانه انســان ســاز شــود. از والدین 
کمک خواســته شــود. فضای مجازی و آموزش از راه دور و چالش ها و فرصتهای آن خود 

مسئله بسیار مهمی است.
برای انتخاب وزیر ببینید چه کســی تحول خواه اســت و شــما تا کجا کمکش می کنید و 
مجموعه آموزش و پرورش تا کجا او را همراهی می کند. آیا می شود معلمی شغل انبیا شود؟ 
آیا می شــود معلمِ با ســواد و با اصالت خانوادگی، هدفی جز تعلیم و تربیت به معنای واقعی 
نداشــته باشد؟ آیا می شود حرمت معلم از مهندس و دکتر بیشتر شود یا دست کم برابر شود 
یا حداقل خیلی تفاوت نکند؟ آیا می شــود معلم واقعی دغدغه معیشت نداشته باشد؟ آیا می 
شــود حرمت معلم از مدیران وزارتخانه بیشتر شــود؟ آیا می شود ارزش معلم همپای استاد 
دانشــگاه و یا دست کم در راســتای آن باشد؟ آیا با گسترش فضای مجازی و آموزش از راه 

دور این ارزشها عوض می شود؟
دولتها معمولًا ســرمایه گذاری های بلند مدت ندارند. این برنامه باید دراز مدت باشد. و این 
کار، کار زمان بری اســت، که اگر عزمی بر تغییر باشــد می توان در این مورد گامهای مؤثر 

و اصولی برداشت.

واکنش ایران به اتهامات سخیف وارده در 
بیانیه کمیته خودخوانده ۴ جانبه اتحادیه 

عرب
ســخنگوی وزارت امور خارجه با محکومیــت اتهامات ســخیف وارده در بیانیه کمیته 
خودخوانده ۴ جانبه اتحادیه عرب، صدور چنین بیانیه هایی را نشان از نبود درک حداقلی 
کشــورهای حاضر در این کمیته از ســیر تحولات منطقه ای و شــرایط کلی حاکم بر 

مناسبات جمهوری اسلامی ایران و مجموعه کشورهای عربی دانست.
ســعید خطیب زاده اتهامات تکــراری دخالت ایــران در امور داخلی دیگران از ســوی 
کشورهایی که ســابقه مداخله، تنش آفرینی، تروریست پروری ، مزدور پروری و جنگ 
افروزی به ویژه در یمن و مناطق درگیر غرب آســیا و شمال آفریقا را دارند مردود شمرد 
و گفت: کنار هم قرار دادن این اجزا برای اتهام به ایران، مشــکل کشورهای مداخله جو 

و بی اعتنا به مردم را حل نخواهد کرد.
خطیــب زاده دغدغه اصلی بانیان چنین بیانیه هایی را خدمت آشــکار و پنهان به رژیم 
صهیونیستی خواند و به این ۴ کشور توصیه کرد به جای صدور اینگونه بیانیه های فاقد 

ارزش به جنایات رژیم صهیونیستی علیه مردم ستمدیده فلسطین تمرکز کنند.
ســخنگوی دستگاه سیاست خارجی صدور این نوع بیانیه ها همزمان با اقدامات برخی از 
این کشــورها برای تحرک بخشی به مناســبات خود با ایران را تناقض آمیز خواند و بار 
دیگر بر موضع همیشگی جمهوری اسلامی ایران در دعوت از همسایگان برای گفتگو و 

حل سو تفاهمات از طریق مسیر های دیپلماتیک را مورد تاکید قرار داد.
خطیب زاده در خصوص جزایر ســه گانه ایرانی با مردود شمردن بیانیه، تمامی اقدامات 
ایران را در چارچوب اعمال حاکمیت و تمامیت ارضی کشــور دانست و مداخله دیگران 

در این زمینه را محکوم کرد.
ســخنگوی وزارت امورخارجه حفظ و تثبیت دســتاوردهای هسته ای و توانمندی های 
دفاعی جمهوری اســلامی ایران را از جمله سیاســت های راهبردی کشــور خواند و با 
یادآوری کارشکنی های برخی کشورهای عضو کمیته خودساخته در مسیر حصول توافق 
هســته ای، بر بی فایده بودن این بیانیه ها در مسیر توسعه صنعت صلح آمیر هسته ای 

کشور تاکید کرد.
به گزارش ایســنا به نقل از خبرگزاری رسمی عربستان)واس( نشست کمیته چهارجانبه 
عربی درخصوص مقابله با ایران روز پنجشــنبه به ریاست فیصل بن فرحان، وزیر خارجه 

سعودی در مقر اتحادیه عرب در قاهره برگزار شد.
در این نشســت آنچه دخالت های تخریبی ایران در منطقه و حمایت های مالی ایران از 

حوثی های یمن خوانده شد، مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
در نشست کمیته چهار جنبه عربی ضدایرانی، در خصوص آخرین تحولات برنامه هسته 
ای ایران و اهمیت ایجاد ســازوکار لازم برای بازرســی سریع و فراگیر تمام سایت های 

هسته ای رایزنی شد.
وزرای چهار کشور عربی همچنین در خصوص آنچه نقض قوانین بین المللی و ایجاد بی 

ثباتی و ناامنی در منطقه از سوی تهران خواندند، گفت وگو کردند.
بر اســاس این گزارش ، در این نشســت احمد ابوالغیط،دبیرکل اتحادیه عرب و ســامح 
شــکری، وزیر خارجه مصر و عبداللطیف الزیانی، وزیر خارجه بحرین و همچنین خلیفه 

شاهین المرر، وزیر دولت امارات حضور داشتند.

سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل اعلام کرد

دولتی که با زور به قدرت برسد به رسمیت نمی شناسیم 
مجید تخت روانچی ســفیر و نماینده دائم ایران 
در سازمان ملل با بیان اینکه ایران همواره تمام 
تلاش خود را برای کمک به تمام گروههای افغان 
برای حل و فصل مســالمت آمیز اختلافاتشان 
انجام داده اســت، اعلام کرد دور بعدی نشست 
وزرای خارجه همسایگان افغانستان در آینده ای 

نزدیک در تهران برگزار می شود.
به گزارش روزنامه صبح امروز، دیپلمات ارشــد 
جمهوری اســلامی ایران در ســازمان ملل در  
سخنانی در نشست عصر پنج شنبه به وقت محلی 
شــورای امنیت سازمان ملل افزود: افغانستان در 
حال عبور از یک مقطع بحرانی است. صدها هزار 
نفر از کشور گریخته اند؛ نزدیک به 600 هزار نفر 
دیگر در داخل آواره شده اند؛ مواد غذایی ضروری 
در حال اتمام است و 18.۴ میلیون نفر به کمک 

های بشردوستانه نیاز دارند.
وضعیت امروز افغانستان، نتیجه مستقیم 

مداخله آمریکا و نیروهای خارجی
وی تصریح کرد: ایــن وضعیت قبل از هر چیز 
نتیجه مســتقیم مداخله آمریکا و دیگر نیروهای 
خارجی در افغانستان و خروج غیرمسوولانه آنها 
است. آنها زمانی که وارد افغانستان شدند، برای 
افغان ها مصیبت به ارمغان آوردند و هنگامی که 
آنجا را ترک کردند، برای افغان ها فاجعه به جای 

گذاشتند.
تخت روانچی اظهار داشت: طی سالهای ۲001 
تا ۲0۲1 نزدیک به 165 هزار افغان کشته شدند 
و تلفات کودکان نیز حدود 33 هزار نفر تخمین 

زده می شود. این آمارها به تنهایی نشان دهنده 
شدت و دامنه مرگ و ویرانی است. جنایات جنگی 
نیروهای خارجی در افغانستان نباید بدون مجازات 
بماند. سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل 
متحد گفت: با توجه به لزوم تأمین احتیاجات اولیه 
میلیون ها نفر نیازمند در افغانستان، ایران آماده 
تســهیل انتقال کمک های بشردوستانه به این 
کشور از طریق بنادر، فرودگاهها، راه آهن، جاده ها 

و گذرگاههای مرزی ایران است.
وی اضافــه کــرد: طی بیش از چهــار دهه، ما 
میزبان میلیون ها پناهنده افغــان بوده ایم. بعد 
از بحران اخیر، پناهندگان بیشــتری وارد خاک 
ایران شــده اند. ما از جامعه بیــن المللی انتظار 
داریم به مســوولیت خود عمل کــرده و اقدام 
 بیشــتری در تأمین کمک به ایــن پناهندگان 
انجام دهد. تخت روانچی گفت: همچنین باید به 
مردم افغانستان برای رسیدن به صلح پایدار، ثبات 
و رفاه کمک کــرد. تحقق کامل این هدف باید 
بویژه توسط کشورهای همسایه مورد حمایت و 

تسهیل قرار گیرد.
وی با اشــاره به اولین نشســت مجازی وزرای 
خارجه همســایگان افغانســتان افــزود: ایران 
همــواره تمام تلاش خود را برای کمک به تمام 
گروههای افغان برای حل و فصل مسالمت آمیز 

اختلافاتشان انجام داده است.
 ایران، آماده میزبانی دور بعدی مذاکرات صلح 

افغانستان و طالبان
ســفیر و نماینده دائــم ایران در ســازمان ملل 

متحد تصریــح کرد: در جولای امســال، ایران 
میزبان مذاکرات صلح هیات های عالیرتبه دولت 
افغانســتان و طالبان بود. آنها موافقت کردند در 
جلسه بعدی به مذاکرات خود ادامه دهند. ایران 
آماده اســت میزبان دور بعدی چنین مذاکراتی 

باشد.
تخت روانچی تاکیــد کرد: ایران مجددا  از همه 
رهبران مذهبی، زبانی، قومی و سیاسی افغانستان 
می خواهــد منافع همه مردم افغانســتان را بر 
منافع بخش خاصی از جامعه ترجیح دهند، چون 

افغانستان متعلق به همه افغانها است.
حمله غیرقابل توجیه اخیر و برادرکشی قابل 

محکومیت در پنجشیر 
دیپلمات ارشــد جمهــوری اســلامی ایران در 
سازمان ملل گفت: حمله غیر قابل توجیه اخیر و 
برادرکشی قابل محکومیت در پنجشیر در تضاد با 
موضع متحد جامعه جهانی است که بر اساس آن 
هر دولتی که با زور در افغانستان به قدرت برسد 

به رسمیت شناخته نخواهد شد.
وی اظهار داشــت: راه ثبات، صلــح بادوام و 
توســعه پایدار در افغانستان عملا از مذاکرات 
درون افغانــی بــا مشــارکت فعــال و برابر 
نمایندگان واقعی تمام گروههای قومی، زبانی 
و مذهبی می گذرد کــه هدف آن یافتن یک 
راه حل عادلانه و پایدار برای بحران، دستیابی 
به آشــتی ملی و ایجاد یک دولت واقعا فراگیر 
برآمــده از آرای مــردم در انتخاباتــی آزاد و 
عادلانه از جمله با مشــارکت کامل زنان هم 

بــه عنوان رای دهنده و هم به عنوان نامزد، و 

متعهد به مبارزه با تروریســم و جرایم سازمان 
یافته باشد و حقوق بشر تمام مردم افغانستان 
از جمله اقلیتهای قومی، زبانی و مذهبی و زنان 
را بر اســاس آموزه ها و اصول اصیل اسلامی 

تضمین و حمایت کند.
انتظار داریم طالبان به تعهداتش عمل کند

تخت روانچی افزود: مــا انتظار داریم طالبان به 

تعهدات خود در این زمینه عمل کند. چنین دولتی 
از حمایت ایران برخوردار خواهد بود.

وی تاکید کرد: مانند دیگر همسایگان افغانستان، 
ما بشدت نگران ناامنی و بی ثباتی در این کشور 
و همچنیــن تهدید شــبکه های تروریســتی و 
جنایتکاران ســازمان یافته فعال در زمینه قاچاق 

مواد مخدر و انسان هستیم.
خاک افغانستان برای تهدید یا حمله و 

آموزش تروریسم نباید استفاده شود
ســفیر و نماینده دائم ایران در ســازمان ملل 
خاطر نشــان کرد: ما همچنیــن قویا معتقدیم  
تحت هیچ شــرایطی نباید از خاک افغانستان 
برای تهدید یا حمله به کشــوری یا پناه دادن 
یا آموزش تروریســتها، یا برنامه ریزی یا تامین 
مالی فعالیت های تروریســتی اســتفاده شود. 
دیپلمات ارشــد ایران در سازمان ملل گفت: به 
گروههای تروریستی مانند داعش، که تهدیدی 
بزرگ برای افغانســتان و منطقه هستند نباید 
اجازه فعالیت در افغانستان داده شود. وی افزود: 
افغانستان برای فائق آمدن بر مشکلات کنونی 
خود به کمک نیاز دارد. ما پیوند افغانســتان به 
عنوان یک کشــور محصور در خشــکی را از 
طریق بندر چابهار ایران بــا دریاهای آزاد و از 
طریــق راه آهن خواف ـ هــرات با اروپا برقرار 
کــرده و آماده ایم تا همــکاری های خود را با 
آن در تمام زمینه ها بیشــتر توســعه و تعمیق 
بخشیده و به تحقق یک افغانستان امن و مرفه  

کمک کنیم.

یادداشت

خبر

دلهره ای برای آب نبات های 
نماز جمعه

محمد مهدی اسلامی
بچه که بودم؛ بعد از صبحانه جمعی و کارهای اول صبح، برنامه جمعه هایم با 

یافتن بابا در حیاط شروع می شد.
 البته بجز ایامی که جبهه یا کارهای مشــابه بود. معمولا ســرش گرم سر و 
ســامان دادن به باغچه، گرفتن ناخن و ... بود. ناخن های ما را هم می گرفت، 
بعد از نظافت و چند کار خرده ریز، رادیو در حیاط روشــن می شــد که نشان 
می داد مراســم نمازجمعه شروع شده است. سخنران قبل از خطبه ها که پشت 

تریبون می رفت، ما هم کم کم آماده می شدیم.
آن روزهــا نمی گفتند امام جمعه این هفته کیســت و همین یکی از هیجانات 
بود. تفاوت امام جمعه های تهران از نگاه خودم را دوســت دارم روزی بنویسم، 
اما امروز حرفم آن نیســت. آن ســالها اغلب فارغ از اینکه امام جمعه کیست، 
رفتــن به نمازجمعه دومین برنامه مهم آخــر هفته هایمان بود؛ بعد از رفتن بر 

مزار شهدا در شب جمعه.
نشســتن روی آسفالت داغ در تابســتان یا پیچیدن خود لای کاپشن و صبر 
کــردن برای آخرین لحظات پهن کردن زیرانداز بر زمین خیس باران یا برف 
زده در زمســتان خیابان طالقانی؛ برایمان یک عادت بود که اصلا هم عجیب 
نبود. نماز که تمام می شــد، بازار دست فروشان داغ بود و حتی برخی مسئولین 
را بــا خانواده در حال خرید می دیدیم. از همه شــیرین تر، وعده مادربزرگ در 
بعضی روزهای تابستانی بود که ما را به خوردن یخ دربهشت شاتوت خانگی به 

جای خرید بستنی فرامی  خواند...
روزهای جمعه با مهمانی های شــلوغش که یا در خانه مشترک ما با مادرپدرم 
برگزار می شد یا خانه آن یکی مادربزرگ، با فیلم عصر جمعه اش، با بازی های 
بدون دغدغه اش که حاصل تدبیر پدر بر ضرورت نوشتن مشق ها در پنجشنبه 
بود و ... یک طرف، نماز جمعه یک طرف. آن قدر با نماز جمعه رفیق بودم که 
روزهای نوجوانی، با سید احسان لاجوردی، مهدی کاظمیان، محمد سرشار و 
... هر جمعه قرار در نماز جمعه داشتیم تا بعدش نوبت به بخث های داغ برسد.

یــادش بخیــر، مرحوم حاج آقــا تقی امانی، کــه نمونــه ای از مهربان ترین 
پدربزرگ های دنیا بود؛ مدتی ســفرهای یــک روزه نمازجمعه محور برایمان 
تدارک دید؛ به ورامین، کرج، شــهرری و ... که پیوســت های گردشی جذابی 

داشت.
اما انگار دیگر نمازجمعه های تهران و بســیاری از شهرها آن شور و نشاط را 
ندارد. کرونا هم که نبود، ســالها بود که این شور و نشاط پر کشیده بود. برای 

این قضاوت یک استثناء خوب سراغ دارم. نمازجمعه لواسان.
خــدا رحمت کند مرحوم دعاگــو را، یکی از آن تورهــای نمازجمعه به اقامه 
نماز پشــت ســر او در پادگان لواســان گذشــت. نمازجمعه ای که خیلی کم 
رونق بود. همت کرد و مصلای لواســان را ساخت. کم کم رونق بیشتری به 
نمازجمعه های لواســان آمد، به خصوص که مدتی بعد از نماز، یک کاسه آش 
هم می دادند تا کسانی که از راه های کمی دورتر می آیند، ته دلشان را بگیرد.

اما امامت جمعه ســید سعید لواسانی، فضا را کاملا تغییر داد. آن قدر جا برای 
نماز کم آمد که نمازگزاران برای توســعه مصلــی همت کردند. فارغ از روحیه 
مردمــی او و حضور بعد از نمازش در میان حضار، نمازجمعه او برای کودکانم 
هم جذاب بود. هم به علت وســایل بازی حیاط مصلی که همیشه تمیز، سالم 
و آماده اســتفاده بود. هم به خاطر آبنباتی که خودش هنگام بازی به تک تک 
بچه هــای حاضر در حیاط مصلی مــی داد. آبنباتی که انگار طعمش برای آنها 
شــیرین تر از آبنبات های دیگر بود؛ آنقدر که گاهی پســر کوچکم بعد از نماز 
عصر، برای ســلام کردن به کسی که دوست خودش می دانست به صف اول 
می رفت تا شــاید زودتر آبنباتش را از دست »حاج آقا« بگیرد. خداحافظی او از 
تریبون نمازجمعه، غمی را بر دلم ســرازیر کرد؛ شــاید برخی حجت الاسلام 
لواســانی را بیشتر به شمشیری که برای مبارزه با فساد اقتصادی کشیده بود، 
بشناســند. اما برای من مهم زنده نگه داشتن روح حماسی نمازجمعه توسط او 

بود. آیا تریبون دار بعدی نیز می تواند این شور را حفظ کند؟
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ساخت ۹۴ مسکن برای مددجویان زلزله زده 
خراسان شمالی

مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی با اشاره به ساخت ۹۴ مسکن برای مددجویان زلزله زده استان، 
گفت: سعی داریم با کار شبانه روزی، منازل پیش از فصل سرما ساخته شوند.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، مجید الهی راد با اشاره به آسیب منازل خانواده های 
تحت پوشش کمیته امداد گرمه و جاجرم بر اثر زلزله، اظهار کرد: در ابتدا ۹0 دستگاه کولر و تعدادی 

بسته معیشتی در اختیار مردم قرار گرفت.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی خراسان شمالی ادامه داد: در مجموع ۲ میلیارد و 800 میلیون تومان 

برای افرادی که منازلشان دچار آسیب شده بود، مصوب شد.
وی افزود: یک میلیارد تومان برای تعمیرات در نظر گرفته شده بود که اقدامات آن به زودی به اتمام 

خواهد رسید.
الهی راد با تاکید بر اینکه مجموعاً ۹۴ واحد باید ساخته شود، بیان داشت: اتمام مسکن مددجویان زلزله 

زده از طریق تمام ظرفیت ها در دستور کار است.
وی گفت: سعی می کنیم با کار شبانه روزی، تا پیش از فصل سرما کار به پایان برسد.

وعده وزیر صمت برای کاهش قیمت سیمان به 
۲۵ هزار تومان طی ۱۵ روز آینده

نایب رئیس اول مجلس گفت وزیر صمت قول داده است قیمت هر پاکت سیمان ظرف 15 روز به 
۲5هزار تومان برسد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری تسنیم، علی نیکزاد در یادداشتی در صفحه 
شخصی خود در فضای مجازی نوشــت:  پیش از این دو سرپرست و یک وزیر دولت دوازدهم قول 

ساماندهی بازار فولاد و سیمان داده بودند که متأسفانه نتوانستند عمل کنند.
وی افزود: در نشستی که با وزیر جدید صمت داشتیم، قول دادند قیمت هر پاکت سیمان ظرف 15 

روز به ۲5هزار تومان برسد و قیمت میلگرد هم در 3 مقطع یک ماهه به طور کامل ساماندهی شود.

واردات ۴۶.۶ میلیونی واکسن
طبق اعلام گمرک ایران از زمان ورود واکســن کرونا تا کنون بالغ بر ۴6.6 میلیون دوز واکسن وارد 

ایران شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، تازه ترین گزارشی که معاون فنی گمرک ایران در 
رابطه با وضعیت ورادات واکسن به وزارت بهداشت اعلام کرده است نشان می دهد که از 15 بهمن 
سال گذشته تا 1۹ شهریور ماه سال جاری ۴6 میلیون و 6۷6 هزار و 806 دوز واکسن در ۴۹محموله 

وارد کشور شده است.
از مجموع واکسن های وارد شده، ۲8 محموله واکسن چینی سینوفارم به تعداد 3۷ میلیون و 5۲۹ هزار 

و 5۹6 دوز است که بالاترین سهم را در بین واکسن های وارداتی دارد.
همچنین  11 محموله از واکسن اسپوتنیک روسیه به تعداد یک میلیون و ۴5 هزار دوز و دو محموله 

آسترازنکا از این کشور حاوی ۹63 هزار دوز نیز وارد شده است.
از واکسن استرازنکای وارداتی می توان به سه محموله از ژاپن با دو میلیون و ۹11 هزار و 810 دوز، از 
چین )کوواکس(  یک محموله با یک میلیون و ۴۴۹ هزار و 600 دوز و همچنین استرازنکای اتریش 

یک محموله با 500 هزار دوز اشاره کرد.
از ایتالیا نیز یک محموله واکســن حاوی یک میلیون و ۴5۲ هــزار دوز در قالب کوواکس به ایران 

آمده است.
یک محموله دیگر مربوط به 1۲5 هزار دوز از هند )بهارات( است که یک محموله از آن وارد کشور 

شده است.
براســاس گزارش معاون فنی گمرک ایران ، تعداد واکسن های وارداتی در شهریور ماه بالاترین حد 
را نسبت به ماه های گذشته داشته است ؛ به طوری که از بهمن پارسال تا به امروز بیشترین میزان 
حدود 1۹ میلیون و ۹۹۷ هزار و 1۹6 دوز در حدود 1۹ روز گذشته از شهریور ماه وارد کشور شده است.

بعــد از آن در مرداد ماه 13 میلیون و ۴۲۷ هزار و 10 دوز و در رده بعدی در تیر ماه 6 میلیون و ۴0۴ 
هزار و 800 دوز واکسن به ایران آمده است. در خرداد ماه نیز  یک میلیون و ۲00 هزار دوز، اردیبهشت 
ســه میلیون و 65۲ هزار ، فروردین یک میلیون و 300 هزار و 800 دوز وارد ایران شده است. در دو 
ماه پایانی ســال گذشــته نیز در نیمه دوم بهمن ماه 1۲0 هزارو در اسفند 5۷5 هزار دوز واکسن وارد 

کشور شده است.
طبق اعلام ارونقی،  ۴3 درصد واکســن های وارداتی در شهریور، ۲۹ درصد مرداد، 1۴ درصد تیر، 8 
درصد اردیبهشت، ۲ درصد خرداد، 3 درصد فروردین، وارد شده و یک درصد در اسفند ماه و در بهمن 

کمتر از یک درصد است.

نظارت بر بازار تامین و توزیع کالا در سایه 
سامانه جامع تجارت

معاون وزیر صمت گفت: اولین جلســه اســتقرار ســامانه جامع تجارت برای کالاهای پتروشیمی، 
روغن موتور تصفیه اول، لوازم خانگی، پودرشــوینده، پوشک خردسال و شیرخشک صنعتی در محل 

سازمان حمایت برگزار شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از وزارت صمت، عباس تابش با بیان اینکه اولین جلسه 
اســتقرار ســامانه جامع تجارت برای کالاهای پتروشــیمی، روغن موتور تصفیه اول، لوازم خانگی، 
پودرشوینده، پوشک خردسال و شیرخشک صنعتی در محل سازمان حمایت برگزار شد، اظهار داشت: 
با توجه به برنامه های ارائه شده وزیر صنعت، معدن و تجارت به مجلس در خصوص ساماندهی سامانه 
های تولید، توزیع و عرضه کالا و خدمات به مردم استفاده از این سامانه ها به خصوص سامانه جامع 

تجارت و شفاف سازی نظام تولید و توزیع کشور در برنامه ها منظور شده است.
وی ادامه داد: اســتقرار برخی از اقلام کالایی در سامانه بر اساس پیگیری ها و اقدامات مورد تاکید 
در جلســاتی که با حضور وزیر صمت برگزارشد در دستور کار سازمان حمایت قرار گرفت به طوری 
که برای جلوگیری از قاچاق و عرضه غیر شــفاف کالاهای مذکور، مقررشد کلیه فعالیت های آنها 
اعم از تولید، واردات، صادرات و عرضه داخلی و چرخه این فعالیت ها از طریق سامانه جامع تجارت 
ساماندهی شد. تابش ادامه داد: همچنین مقرر شد نظام تولید، توزیع، ورود اطلاعات کالایی، انبارها 
و چرخش کالا های مذکور از طریق این ســامانه پیگیری گردد و در همین راستا سازمان حمایت از 
متولیان این کالاها به خصوص انجمن هایی که نظام تولید یا توزیع این کالاها را تحت پوشش دارند، 

دعوت به عمل آورد.
وی اضافه کرد: در همین راســتا اولین جلسه هماهنگی روز چهار شنبه مورخ 1۷ شهریور با حضور 
نمایندگان معاونت های تخصصی وزارت متبوع، ستاد مرکز ی مبارزه با قاچاق کالا و ارز، انجمن های 

تولید، توزیع و پخش کالاهای مذکور در محل سازمان برگزار شد.
معاون وزیر صمت در خصوص سامانه جامع تجارت افزود: سامانه یکپارچه سازی و نظارت بر فرایند 
تجارت با هدف ایجاد سامانه واحد برای بازرگانان در حوزه ی تجارت خارجی و فعالان اقتصادی در 
حوزه تجارت داخلی طراحی شده است و بخش خصوصی مکلف به رعایت ضوابط تعیین شده در این 
ســازمان است. تابش گفت: با استفاده از این سامانه، انجام مبادلات تجاری به سمت مبادی قانونی 
هدایت خواهد شــد و پدیده ی قاچاق کاهش خواهد یافت همچنین با استفاده از این سامانه ضمن 
کاهش زمان بررســی ها و بوروکراســی ها، مدیریت یکپارچه و نظارت و بازرسی بر تجارت داخلی 

بهینه خواهد شد.
گفتنی است، در این جلسه اعضا در خصوص نحوه فعالیت، چگونگی ورود اطلاعات کالا و دریافت 
شناســه کالایی، مشخصات واحدهای تولیدی و وارداتی و در نهایت مدیریت فعالیت در این سامانه 

بحث وتبادل نظر کردند.
در این جلسه که با توجه به اهمیت و تخصصی بودن موضوعات به تفکیک با هر یک از گروه های 
کالایی مذکور برگزار شــد، اعضا ضمن ارائه نظرات و پیشنهادات در خصوص موارد مد نظر بحث و 
گفتگو کردند و مقرر شد ظرف هفته آینده نسبت به شناسایی، ثبت نام فعالین تجاری کالاهای مورد 

نظر، ثبت محل نگهداری کالا و اخذ شناسه برای کالا های تولیدی یا وارداتی اقدام کنند. 

خبر

مصوبه ستاد ملی کرونا زیر ذره بین صبح امروز: 

مستاجر حیران میان موجر و دولت
این مصوبه چند نکته دارد و یکی از مهم ترین آن بند نهم مصوبه است که برای حمایت از اقشار آسیب پذیر تصویب شد و البته در حد زیادی هم مؤثر بوده و به این جریان کمک کرده که جابجایی کمتر شود و شیوع 

کرونا و نرخ اجاره بهای منازل مسکونی کنترل شود

در همــان روزهــای اولیه 
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شیوع بیماری کویید-1۹ 
بود که ســتاد مقابله با 
کرونا به دستور مستقیم 
به  رهبری،  معظم  مقام 
موجــب کنتــرل بیشــتر 
بیماری و اتخاذ تصمیماتی 
گاها فراتر از قانون و قائل 
برای  اســتثنائاتی  شــدن 
حمایت از مردم آسیب دیده 
منحــوس،  بیمــاری  از 

تشکیل شد.
ســتاد ملی مقابلــه با کرونا بر اســاس مصوبه 
شورای عالی امنیت ملی ایجاد شده و مصوبات 
این شــورا برای همگان لازم الاجرا و به حکم 

قانون است.
به گــزارش روزنامــه »صبح امروز« از ســال 
گذشته که این ستاد شکل گرفت و وارد عرصه 
ساماندهی امور اجتماعی و امور مردم در مقابله 
با کرونا شــده است، مصوبات متعددی داشته و 
جلســات مکرری داشته که یکی از مصوبات در 
جلسه سی و ششم آن در تاریخ 8 تیر ماه 13۹۹ 
درباره اماکن اســتیجاری مســکونی بود. این 
مصوبه ســعی کرده هم قیمت ها را کنترل کند 
و هم اینکه به دلیل قرار گرفتن در اوج شــیوع 
کرونا و قرمز بودن خیلی از شــهرهای کشور، 
اصــل جابجایــی را کاهش دهــد و به حداقل 
برساند تا از انتقال بیشتر بیماری جلوگیری شود.
ایــن مصوبه چند نکته دارد و یکی از مهم ترین 
آن بند نهم مصوبه اســت کــه برای حمایت از 
اقشار آســیب پذیر تصویب شــد و البته در حد 
زیــادی هم مؤثر بوده و بــه این جریان کمک 
کرده که جابجایی کمتر شــود و شیوع کرونا و 

نرخ اجاره بهای منازل مسکونی کنترل شود.
به حکم قانون؛ مســتاجران منازل اســتیجاری 

خود را تخلیه نکنند!
به نقل از رئیس مرکز توســعه شــوراهای حل 
اختلاف کشــور: گاهی شــاهد این هستیم که 
موجران و مســتأجران توافقاتی بیش از درصد 
اعلامــی دارند که اشــکال و منعی نــدارد. اما 
اگر موردی باشــد که مشــمول مصوبه است، 
مســتأجران مجبور نیســتند به هر مبلغی که 
موجران درخواست می کنند تن دهند و می توانند 
با مراجعه به شــوراهای حل اختلاف از حقوق 
قانونی دفاع کنند و اختلاف بین آنها بر اســاس 

این مصوبه و برابر قانون حل می شود.
و موضوع گزارش امروز ما دقیقا از همین نقطه 

آغاز می شود...
طی چند روز گذشــته چندین پرونــده از رای 
تخلیه مستاجر در شوراهای حل اختلاف سطح 
شهر، در شــرایط کرونایی به دستمان رسید و 
برآن شدیم تا این موضوع را از اتحادیه املاک 

و شوراهای حل اختلاف مشهد بررسی کنیم.
صدور حکم خلاف قانون مصوبه

آقــای امیری یکــی از مســتاجرینی بوده که 
متاســفانه، صاحب خانه بر خــلاف قانون مبلغ 
اجاره بهــا را بیــش از ۲0 درصد افزایش دهد و 

چون مستاجر امکان پرداخت این مبلغ خارج از 
عرف را نداشته و این پرونده را به یکی از شعب 
ارجاع داده تا در این مکان به این دادخواســت 
دادرسی شود که در نهایت، قاضی پس از شنیدن 
حرف های موجر و مستاجر حکم تخلیه را صادر 
نموده و مستاجر که در این شرایط بایستی برای 
گذران زندگی از صبح ســاعت 8 تا 10 شب در 
محل کار خود حضور یابد، کســب و کار خود را 
رها کرده و به دنبال منزلی برای ســکونت خود 
باشــد. با توجه به اهمیت موضوع قرار ملاقاتی 
با محمود رفسنجانی، معاون قضایی رییس کل 
دادگســتری و رییس شــوراهای حل اختلاف 
مشهد ترتیب داده تا به چرایی صدور حکم های 

تخلیه بپردازیم:
افزایش ۲0 درصدی اجاره عرف است

رییس شــوراهای حل اختلاف مشهد می گوید: 
طبق بند یک مصوبه ستاد ملی کرونا در خرداد 
ماه ســال 1۴00 به مانند مصوبه تیرماه ســال 
گذشــته، افزایش اجاره بها در تهران ۲5 درصد 

و دیگر کلان شهرها ۲0 درصد مجاز می باشد.
محمود رفسنجانی در مصاحبه با خبرنگار »صبح 
امروز«، در خصوص مصوبه املاک اســتجاری 
ســتاد ملی کرونــا می افزاید: در مصوبه ســال 
جاری تمهیداتی جهت کمک اجاره مســکن در 
نظر گرفته شــده و طبق این مصوبه مستاجرین 
بایســتی تا پایان شــهریور به بانک های طرف 
قرارداد مراجعــه نموده و کمــک ودیعه اجاره 
مسکن را تا پایان آذرماه سال جاری به مستاجر 

پرداخت کند.
تمدید خودکار قراردادهای اجاره نامه بر 

اساس مصوبه ستاد ملی کرونا
وی ابراز می کند: در این مصوبه اشــاره شده که 
با توجه به اســتمرار شرایط بیماری کرونا، کلیه 
قراردادهای اجاره املاک مســکونی که تا پایان 
سال 1۴00 به اتمام نرســیده، در صورت عدم 
توافق طرفین و تمایل مستاجر، این قرار داد به 

صورت خودکار یک ساله تمدید می شود.
رفســنجانی ذکر می کند: که ستاد استثنائاتی در 
ایــن مصوبه نیز قائل شــده اولین آن این بوده 
که مالک به منظور تخریب منزل مســکونی و 
احداث ســاختمان جدید و یا تعمیرات اساسی، 
پروانه ســاختمانی یا تعمیراتی از شهرداری اخذ 
کرده که در این صورت مســتاجر دوماه فرصت 

دارد که ملک را تخلیه کند.
مستاجر فقط ۲ ماه فرصت برای تخلیه دارد

معاون قضایی رییس کل دادگســتری مشهد، 
استثنائات مصوبه عدم تخلیه ملک استیجاری را 
این گونه توضیح می دهد: چنان چه مستاجر مابه 
تفاوت اجــاره را که همان افزایش ۲0 درصدی 
بوده را به مالــک پرداخت نکند و نیز اگر محل 
مورد اجاره به موجب ســند رسمی و قطعی به 
شخص ثالثی انتقال داده شده، مستاجر بایستی 
در مدت دومــاه پس از تاریــخ انتقال ملک را 

تخلیه کند.
رفســنجانی اظهار می کند: چنان چه مستاجر با 
افزایش مبلــغ اجاره ۲0 درصدی موافقت نکند، 
به تشــخیص مرجع صالح از موارد صدور حکم 

تخلیه است.
حکم تخلیه صادر می شود؟

وی تبیین می کند: در صورتی که مســتاجر به 
تعهدات ذکر شــده در قرارداد اجاره، عمل نکند، 
مالک می تواند به تشــخیص مراجع صالح حکم 

تخلیه ملک استیجاری خود را دریافت کند.
رفسنجانی تشریح می کند: در مصوبه ستاد ملی 
کرونا در سال گذشــته، اگر موجر یا افراد ذکور 
تحت تکفل صاحب ملک نیاز شخصی به ملک 
داشته باشد بایستی مســتاجر منزل استیجاری 
خــود را تخلیه کنــد که این مصوبه در ســال 
جدید دچار تغییر و تحولاتی شــده و اکنون نه 
تنها فرزندان پســر بلکه اگر دختران موجر نیاز 
به ملک داشته باشــند، مستاجر بایستی خانه را 

تخلیه کند.
رییس شــوراهای حل اختلاف می گوید: اگر به 
تشــخیص مرجع صالح رفتار مستاجر بر خلاف 
عرف باشــد، حکم تخلیه نیز صدور می شــود و 
نیز چنان چه مســتاجر در زمان استفاده از واحد 
مسکونی، استفاده غیر و یا خلاف تعهدات مقرر 

در اجاره نامه اعم از کاربری و ... نماید.
مستاجر ناتوان در پرداخت اجاره بها باید 

تخلیه کند
رفسنجانی آخرین اســتثنا در مصوبه ستاد ملی 
کرونا مبنی بر عدم صدور حکم تخلیه توســط 
مرجع تشــخیص صلاح شــرح می دهــد: اگر 
مستاجر در دوره قرارداد به تعهدات خود از قبیل 
پرداخت به موقع اجاره بها، هزینه شارژ و ... اقدام 
ننمــوده و موجب ضرر و زیــان موجر گردد، به 
تشــخیص مرجع صلاح بایســتی منزل خود را 
تخلیه کند. وی ابــراز می کند: اگر مرجع صالح 
ما در شــوراهای حل اختــلاف حکمی مبنی بر 
تخلیه اماکن مسکونی استیجاری صادر کرده اند، 

به طور حتم شامل این استثنائات بوده است.
صدور حکم خلاف استثنائات بعید است!

رفسنجانی در پاســخ به درخواست خبرنگار در 
خصوص حکم هایی که خارج از این اســتثنائات 
صادر شــده توضیح می دهد: متاسفانه برخی از 
افراد با مراجعه به رســانه ها، موضوعاتی خلاف 
بــر واقعیت و آن چه وجــود دارد را بیان کرده و 
درخواست دادرسی دارند که طی همین یک ماه 
گذشته من با حضور در یکی از برنامه های سیما 
این ادعا را رد نموده و بعید اســت که بر خلاف 

این موارد استثنا حکمی صادر شده باشد.
رییس شــوراهای حــل اختلاف مشــهد آمار 
می دهد: در ســال گذشته هشــت هزار و ۴36 
فقره، درخواست تخلیه فوری به شوراهای حل 
اختلاف ارائه شــده که از میان تنها هزار و ۷65 
مورد منجر به تخلیه ملک شده و باقی موارد رد 
شده و در 5 ماه ابتدایی سال جاری، چهار هزار و 
۴۷6 فقره پرونده وارده در خصوص تخلیه داشته 
که تنها ۷۴3 مورد منتهی به تخلیه فوری شده 
و بقیه موارد رد شده است و موارد رد شده شامل 

مستثنایات نبوده اند.
وی ابراز می کند: اگر شــخصی ادعایی مبنی بر 
عدم عملکرد شــوراها طبق مصوبات ستاد ملی 
کرونا داشــته، موضوع پرونده بررســی و پاسخ 

اقناع کننده ای نیز به ان ها می دهیم.
حمایت از مستاجرین در سایه موجرین

معاون قضایی رییس دادگستری استان خراسان 

رضوی در پاســخ به خبرنگار مــا پیرامون عدم 
تــوان مالی مســتاجر در پرداخت اجــاره بها و 
افزایش آن و صدور حکم تخلیه اذعان می کند: 
طبق مصوبه ســتاد ملی کرونا، اگر مســتاجری 
تنها یک ماه از اجاره خود را پرداخت نکند، موجر 
می تواند حکم تخلیه وی را از مرجع تشــخیص 

صلاح اخذ کند.
رفســنجانی در پایان متذکر می شود: طبق این 
مصوبــه، ما رعایت حال مســتاجران را اولویت 
قرار داده، اما مستاجران کمی توقع خلاف عرف 
داشــته و گرنه دولت از مستاجر حمایت می کند 
مشــروط به اینکه وی به تعهــدات مندرج در 

قرارداد خود عمل کند.
نباید موجرین نادیده گرفته شوند

وی می گویــد: در اجرای این مصوبه بایســتی 
دوســویه عمل کرد و از موجریــن نیز در کنار 
مستاجرین حمایت انجام شود، چرا که نمی توان 
این افراد را از حق طبیعیشــان محروم کرد، چرا 
که بســیاری از این موجران ایــن اجاره را مبلغ 

گذران زندگی خود می دانند.
مستاجران قانع باشید

رفســنجانی ابراز می کند: مالکین افزایش اجاره 
بها خود را مبنی بر تورم موجود جامعه خواستار 
هســتند که این تورم حدود ۲00 درصدی اجاره 
بهارا دارا بوده، اما از این طرف مســتاجرین نیز 
متاسفانه به حق خود قانع نبوده و ابراز ناتوانی در 

پرداخت ۲0 درصدی اجاره بها می کنند.
در ادامه جهت تحلیل بیشتر موارد به سراغ علی 
مرادزاده، رییس اتحادیه املاک مشــهد رفته و 
بــا وی در خصوص چگونگی حکــم تخلیه به 
گفت وگو نشستیم که در ادامه به آن می پردازیم:

رییس اتحادیه املاک مشهد می گوید: در هفتاد 
و دومین جلسه ســتاد ملی کرونا به مانند سال 
گذشــته مصوب شــد که موجــران تنها مجاز 
هســتند که اجاره بها خود را ۲0 درصد افزایش 
دهند و بیــش از این مقدار مــورد قبول دولت 

نیست.
بهانه  سازی برای افزایش اجاره بها خلاف 

مصوبه توسط موجران
علی مرادزاده اضافه می کند: متاســفانه موجران 
بر خلاف قانــون مصوب به دلایل مختلف نرخ 
اجاره بهــا را بیش از ۲0 درصــد افزایش داده و 
چنان چه مســتاجر این مبلــغ را قبول نکند، به 
بهانه هــای مختلف به دنبــال تخلیه ملک خود 
هســتند. وی اظهار می کند: موجران در صورتی 
کــه حکم تخلیه منزل مســکونی خود را برای 
مســتاجر بگیرند، می توانند به جای ۲0 درصد، 
اجــاره را تا حدود 100 درصــد بدون هیچ منع 
قانونی افزایش دهند پس طبیعی بوده که موجر 

به دنبال تخلیه منزل خود باشد.
دور زدن بنگاه های املاک توسط موجران

مرادزاده تبیین می کند: در شــرایط کرونایی، 
ستاد ملی مقابله با کرونا، در راستای حمایت 
از مستاجرین مصوبه خود را به اتحادیه های 

املاک و شوراهای حل اختلاف  ابلاغ کرده 
و این ابلاغیه را ما به همکاران خود در سطح 
شهر ابلاغ کردیم، اما متاسفانه همکاران ما 
قدرت اجرایی نداشــته و تنهــا می توانند به 

مالکین تذکر شفاهی بدهند.
وی ادامه می دهــد: موجر متخلف از مصوبه 
قانونی به جای انعقــاد قرارداد در بنگاه های 
املاک، مشــخصات منزل مســکونی را در 
ســایت دیوار برای اجاره قرار داده و مستاجر 
بدون اطلاع قبلــی از چالش های این منزل 
مســکونی این قرارداد را در بنگاه بی اطلاع 

دیگر و یا به صورت دستی منعقد می کنند.
سایت دیوار مسبب نامتعارف بودن 

اجاره بها
مــرادزاده اعــلام می کند: این گونــه انعقاد 
قراردادها سبب شده که تورم نامتعارف اجاره 
املاک مسکونی تثبیت می شود. وی توصیه 
میکند: مســتاجرین در صورت درخواســت 

موجــر مبنی بر تخلیه منزل، درخواســت او 
را اجابت نکرده و وی را به شــوراهای حل 
اختــلاف ارجاع بدهند، تا مرجع تشــخیص 
صلاح به پرونده مابین رسیدگی و حکمی در 

شان صادر کند.
مرادزاده اظهار می کند: اگر موجر مستنداتی 
را مبنی بر نیاز موجر به ملک به شــورا ارایه 
کند، مرجع تشــخیص صــلاح حکم تخلیه 
را صــادر می کند؛ اما در صــورت عدم ارائه 
مســتندات قوی حکم به نفع مستاجر صادر 

می شود.
رییس اتحادیه املاک مشهد اذعان می کند: 
متاسفانه شوراهای حل اختلاف در روزگاری 
نه چنــدان دور، حکم هایی خلاف با مصوبه 
ستاد ملی کرونا داده که اخیرا طی مذاکراتی 
که با شوراهای حل اختلاف صورت گرفته، 
کارشناســان شــورای حل اختلاف بیش از 
پیــش در اطلاع مصوبه و امــور قرار گرفته 
و قرار بر آن شــد که حکم هــای تخلیه با 
ملاحظات و دقت بیشتری مورد بررسی قرار 
بگیرد و مستاجرین را مورد حمایت خود قرار 

بدهند.
سخن آخر: 

با گذشت بیش از 18 ماه از شیوع بیماری کرونا، 
آسیب های این بیماری بر اقتصاد و قشر پایین 
جامعه پوشیده و مستور نیست و اگر چه مراجع 
به اصطلاح خودشان به دنبال منافع اقشار پایین 
و مستاجر بوده اما با تامل در قانون و مصوبات 
و استثنائات آن هیچ نفعی برای مستاجر وجود 
ندارد و تنها مســتاجر حیرات و بلاتکلیف میان 
موجر و مراجع دولتی اســت. امید است با اتخاذ 
تصمیمات بهتر و دقیق تر که اوضاع اقتصادی 
مستاجر و اقشار جامعه که درآمد پایینی دارند نیز 
به این مستثنائات مصوبه ستاد ملی افزوده شده تا 
از آوراگی بیش از پیش مستاجران در این شرایط 
بد اقتصادی جلوگیری کنیم و از آمار چادرنشینی 

و حاشینه نیز جلوگیری به عمل بیاید.

رفسنجانی: در صورتی 

که مستاجر به تعهدات ذکر 

شده در قرارداد اجاره، 

عمل نکند، مالک می تواند به 

تشخیص مراجع صالح حکم 

تخلیه ملک استیجاری خود را 

دریافت کند 

رفسنجانی: اگر مرجع 

صالح ما در شوراهای حل 

اختلاف حکمی مبنی بر تخلیه 

اماکن مسکونی استیجاری 

صادر کرده اند، به طور حتم 

شامل این استثنائات بوده 

است در غیر این صورت ما 

آماده پاسخگویی و پیگیری 

به احکام صادره خلاف قانون 

هستیم

مراد زاده: متاسفانه 

شوراهای حل اختلاف در 

روزگاری نه چندان دور، 

حکم هایی خلاف با مصوبه 

ستاد ملی کرونا داده که 

اخیرا طی مذاکراتی که با 

شوراهای حل اختلاف صورت 

گرفته، کارشناسان شورای 

حل اختلاف بیش از پیش در 

اطلاع مصوبه و امور قرار 

گرفته و قرار بر آن شد که 

حکم های تخلیه با ملاحظات 

و دقت بیشتری مورد بررسی 

قرار بگیرد و مستاجرین را 

مورد حمایت خود قرار بدهند رفسنجانی: مالکین 

افزایش اجاره بها خود را 

مبنی بر تورم موجود جامعه 

خواستار هستند که این تورم 

حدود 2۰۰ درصدی اجاره 

بهارا دارا بوده، اما از این 

طرف مستاجرین نیز متاسفانه 

به حق خود قانع نبوده و 

ابراز ناتوانی در پرداخت 2۰ 

درصدی اجاره بها می کنند

مراد زاده: موجر 

متخلف از مصوبه قانونی 

به جای انعقاد قرارداد در 

بنگاه های املاک، مشخصات 

منزل مسکونی را در سایت 

دیوار برای اجاره قرار داده 

و مستاجر بدون اطلاع قبلی 

از چالش های این منزل 

مسکونی این قرارداد را در 

بنگاه بی اطلاع دیگر و یا به 

صورت دستی منعقد می کنند 

که انعقاد این قراردادها سبب 

نامتعارف شدن اجاره بها 

شده است
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قصه ادامه دار سرقت کابل های مخابراتی این 
بار در شهرک صنعتی بجنورد

رد پای سارقان کابل های مخابراتی که تا پیش از این فقط در محل های دور افتاده دیده می شد 
اکنون اطرف شهرها و مراکز صنعتی دیده می شود که این وضعیت در شهرک صنعتی بجنورد به 

علت قطع تلفن و اینترنت موجب رکود کسب و کار و بازاریابی شده است.
 ایرنا نوشــت: مدیران واحدهای تولیدی و صنعتی مســتقر در شــهرک بیدک خراسان شمالی 
خواهان رفع مشــکل قطع تلفن و اینترنت به علت سرقت کابل ها هستند. این افراد می گویند در 
شــرایط کرونایی که باید همه کســب و کارها از طریق تلفن و اینترنت انجام شــود قطعی های 

طولانی و مکرر تلفن مشکلات آن ها را دوچندان کرده است.
مدیر واحد ایزی صنعت مستقر در شهرک صنعتی بجنورد در این باره اظهار کرد: دارا بودن خط 

تلفن و اینترنت از بدیهی ترین امکاناتی است که باید یک واحد صنعتی داشته باشد.
ســینا ایزی  با بیان این که »قطعی های مکرر و گاه همه روزه تلفن و اینترنت امکان تماس با 
بازارهای خارج از استان را با  واحدهای صنعتی شهرک بیدک بجنورد مشکل کرده است« افزود: 
این وضعیت فروش محصول، بازاریابی و برگزاری ویدیو کنفرانس را غیرممکن کرده اســت. ۲ 
ماه اســت تلفن این واحد صنعتی قطع و این قطعی موجب شــده است اعتبار این واحدصنعتی 

زیر سوال رود.
وی خواهان تامین امنیت بیشــتری در این شــهرک شــد و ادامه داد: برای حل این مشکل به 
شرکت مخابرات مراجعه کردم و این شرکت پاسخ داد تا امنیت این محل تامین نشود کابل کشی 
نمی کنیم خودتان کابل بخرید در حالی که من نمی توانم کار و زندگی خود را رها کنم و به دنبال 
وصل تلفن باشم. اینترنت هم متعاقب قطع تلفن قطع شد و با این وضعیت آبرو و اعتبارمان زیر 

سوال رفته و این مشکل موجب تحمیل خسارت های هنگفت به واحدهای صنعتی شده است.
مدیرعامل شــهرک های صنعتی خراسان شمالی در این باره گفت: مهمترین عامل افزایش قطع 
تلفن امسال واحدهای صنعتی ما کابل دزدی های خارج از شهرک بیدک است که از اواخر سال 
گذشته افزایش یافت، اما در کنار آن گاهی نیز سیم هایی هوایی مخابرات که در عرض خیابان ها 

کشیده شده به علت وزش باد و یا حرکت کامیون ها در داخل شهر قطع می شد.
ســیاوش وحدت افزود: قطعی های داخلی شهرک بیدک در کمترین زمان ممکن رفع می شد تا 
واحد ها دچار مشکل نشوند در حالی که قطع تلفن ناشی از کابل دزدی ها گاهی اوقات طولانی 

و موجب گلایه واحدهای صنعتی می شد.

وی گفت: از ابتدای سال تا کنون با افزایش دزدی کابل های مخابراتی در خارج از شهرک بیدک 
مواجه هســتیم به طوری که از اول سال تا کنون ۷ بار کابل های مخابراتی را دزدیده اند ارتباط 
مخابراتی شــهرک نیز قطع شده اســت. با توجه به این که مخابرات به علت گستردگی و تعدد 
کابل دزدی های ســطح استان گاه نمی تواند به سرعت کابل جایگزین را خریداری و تامین کند 
شرکت شــهرک های صنعتی خود اقدام به تامین کابل برای جایگزینی کابل های دزدی کرده 

است تا مشکل رفع شود.
وحدت افزود: از دیگر ســو در حال حاضر برای رفع کامل مشــکل قطع ارتباطات مخابراتی در 
شــهرک بیدک در حال اجرای فیبر نوری هستیم و این اقدام از سال قبل آغاز شده است. برای 
رفع مشــکلات مخابراتی و هم چنین اجرای فیبر نوری داخل شــهرک بیدک روی هم رفته تا 
کنون ۲0 میلیارد ریال هزینه شــده  و از دیگر سو هم اکنون ۷ کیلومتر از داخل شهرک بیدک 
حفاری شــده و لولــه هایی که کابل داخل آن ها قرار می گیرد نیــز خریداری و پروژه در حال 

اجراست و تا دو هفته آینده به اتمام میرسد.
سرقت های متوالی کابل مخابراتی

مدیر مخابرات منطقه خراســان شــمالی نیز بدون اشــاره به تعداد و خسارت کابل دزدی های 
امســال در این مورد گفت: متاسفانه به دلیل ســرقت های متوالی و مکرری که در شبکه کابل 
مرکز بیدک انجام شد تلفن کارخانه ها و مشترکان شهرک بیدک متوالی  و چندین مرتبه قطع و 
مخابرات نسبت به تامین تجهیزات و سیم کشی مجدد آن اقدام کرد که متاسفانه باز در سرقت 

های بعدی مسیر ارتباطی مشترکان مذکور قطع شد.  
علیرضا هاشــمی افزود: مخابرات استان با هماهنگی شرکت شــهرک های صنعتی در شهرک 
بیدک نســبت به اجرای شــبکه فیبر نوری زمینی به طول بیش از هفــت کیلومتر  اقدام کرده 
اســت که با اجرای آن تکنولوژی بسیار پبشــرفته فیبر نوری و ارائه اینترنت پرسرعت ftth به 
مشترکان در شهرک  صنعتی بیدک تا پایان شهریورماه عملیاتی و در مهرماه راه اندازی سیستم 

جدید مبتنی بر فیبر نوری و اینترنت پرسرعت  انجام می شود  .
 بهمن ماه سال ۹۹ بود که مدیر مخابرات منطقه خراسان شمالی در نشست خبری  سرقت کابل 
و تجهزات مخابرات را معضل بزرگ  شــرکت مخابرات اســتان دانست و  میزان خسارتی که 
ســرقت های کابل و تجهــزات مخابراتی بر این شــرکت وارد کرده بود را رقــم ۲ میلیارد و 
850 میلیــون تومان بیان کرد و گفت: فقط در بهمن ماه پارســال ۲0 ســایت بر اثر ســرقت 
های صورت گرفته از کار افتاد که هر ســایت هزار تا هزار و 500 نفر را تحت پوشش خود قرار 

داده است.
معاون دادســتان عمومی وانقلاب اســفراین با تاکید بر ضرورت حفاظت از حقوق بیت المال و 
صیانت از حقوق عامه از مســوولان امور خواست هر چه ســریعتر  متهمان مرتبط با این ماجرا 
را  دستگیر کنند و افزود: لازم است تمهیدات بیشتر و بهتری برای جلوگیری از شکل گیری این 

چنین سرقت ها و پیشگیری از بروز موارد مشابه اتخاذ شود.
علی همتی  تعدد و تکثر مصادیق سرقت در استان را از جمله عوامل ایجاد نارضایتی شهروندان 
برشمرد و افزود: برای کلیه عواملی که در این سرقت ها نقش داشتند اعم از مرتکبان و مباشران 
جرائم و فروشــندگان و خریداران اموال مســروقه پرونده قضایی تشکیل شده است و این روند 

همچنان ادامه دارد.
وی با اشــاره به نقش دستگاه هایی که در این خصوص وظایف مدیریتی و نقش های نظارتی و 
مراقبتی دارند گفت: دستگاه های ذی ربط به اعتبار میزان نقش و سهمی که به موجب قانون در 
مقام ایفای وظایف و پاسخگویی به افکار عمومی بر عهده دارند مسوول هستند و در این بحبوحه 
چنانچه احراز شــود اشخاص حقوقی نیز به لحاظ قصور و سهل انگاری و یا تساهل و تسامح به 

نحوی از انحاء مرتکب ترک فعل شده اند بدون اغماض و مماشات با آنان برخورد خواهد شد.

مرگ دختربچه ای ۱۲ ساله در یک درگیری 
مسلحانه

رییس بیمارســتان شــهدای ایذه گفت: اصابت گلوله به دختربچه ای 1۲ ساله در ایذه به مرگ 
وی منجر شد.

ایرنا نوشــت: امرالله اورکی جمعه با اشــاره به درگیری مسلحانه بین اراذل و اوباش در مجاورت 
بیمارستان شــهدای ایذه افزود: این درگیری پنجشنبه شب در خیابان منتهی به این بیمارستان 

رخ داد و در پی آن گلوله ای به ناحیه سر این دختربچه اصابت کرد.
وی افزود: طبق گفته شاهدان این دختربچه به همراه پدرش در حال عبور از خیابان بود که گلوله 
شلیک شده از اسلحه کلاشــینکف اراذل و اوباش مسلح به وی اصابت کرد. متأسفانه گلوله به 

ناحیه پیشانی دختر بچه اصابت کرده و موجب مرگ مغزی وی شد.
به گفته اورکی جمعه، این دختربچه پس از انتقال به بیمارســتان بلافاصله زیر نظر جراح مغز و 
اعصاب تحت درمان قرار گرفت، اما با وجود انجام اقدامات درمانی جان باخت. اصابت گلوله به 

ناحیه  سر معمولا به برگشت به زندگی منتهی نمی شود.

خبر

معاون وزیر بهداشت مطرح کرد: 

ترک تحصیل ۲۵ درصد دانش آموزان به دلیل نداشتن گوشی هوشمند 
معاون آموزشی وزیر بهداشت با بیان اینکه »در 
خصوص پذیرش ظرفیت های دانشــجویان به 
شدت در فشــار هستیم« گفت: گاهی در اعداد 
و ارقام گفته می شــود ارمنستان دو برابر ایران 

سرانه پزشک نسبت به جمعیت دارد.
مفدا نوشــت: دکتر علی اکبر حق دوست درجمع 
دبیــران شــورای مرکــزی شــوراهای صنفی 
دانشــجویان دانشــگاه های علوم پزشکی کشور 
اظهار کرد: دوره بسیار خوبی را پشت سر گذاشتیم 
و به نظرم می آید این ارتباط با معاونت فرهنگی و 
دانشــجویی برای بنده غیر قابل تکرار خواهد بود 
و برای وزارت بهداشت نیز گمان نمی کنم تکرار 
شود،  البته امیدوارم این پیش بینی غلط از کار در 

بیاید و این تعامل موثر ادامه پیدا کند. 
در پذیرش ظرفیت های دانشجویان به 

شدت در فشار هستیم
وی در خصــوص افزایش ظرفیت ها و پذیرش 
دانشجویان از خارج به داخل، ادامه داد: در این 
دو مــورد بین ما و شــما اختلاف اصولی وجود 
ندارد و کلیات کاملا روشــن اســت. این نکته 
را بدانیــد در خصوص پذیــرش ظرفیت های 

دانشجویان به شدت در فشار هستیم.
حق دوســت ادامه داد: گاهــی در اعداد و ارقام 
گفته می شود ارمنســتان دو برابر ایران سرانه 

پزشک نسبت به جمعیت دارد. سؤال این است 
که اگر این موضــوع حقیقت دارد چرا وضعیت 
ارمنســتان این اســت؟ دلیل این است که در 
ارمنســتان فرد دارای مدرک لیسانس پزشکی 
به عنوان پزشک شناخته می شود. در بسیاری از 
کشورهای دنیا تکنیسین اتاق عمل و بیهوشی 
و حتی مراقبان بهداشتی در خانه های بهداشت 

را به عنوان پرستار محسوب می کنند.
آموزش بی کیفیت بهتر است نباشد

معاون آموزشــی وزیر بهداشت در ادامه گفت: 
یکــی از اصول اصلی که بایــد در مورد آن به 
توافق برسیم و می تواند به شکل زیر ساختی به 
حل اختلافات کمک کند، مبحث کیفیت است، 
شــما قبول دارید که آمــوزش بی کیفیت بهتر 
است نباشد، اگر ما نه تنها یک پزشک که حتی 
یک کاردان بی سواد را به جامعه تحویل دهیم، 
باید پاسخ گو باشیم. بنابراین بسیار ساده است تا 
ببینید برای حذف امتحانات جامع چه هجمه ای 
ایجاد شده است که به این اصل ضربه می زند.

وی ادامه داد: این را در نظر بگیرید دانشــجویان 
در این چهار ترم به هیچ عنوان ســر کلاس درس 
نرفته اند و به هیچ عنوان امتحانات حضوری ندارند، 
کیفیــت آزمون های مجازی را هم می دانیم به چه 
نحو و با چه کیفیتی در حال برگزاری است. اگر شما 

قبول دارید که دانشجوی دندان پزشکی، پزشکی و 
داروسازی باید حداقل های کیفیتی را داشته باشند، 
باید این سؤال را بپرسید که چرا باید فرد از حضور 
در آزمون جامع و یا دستیاری بترسد؟ در حالی که 
ما اعلام کرده ایم، آزمون را آسان خواهیم گرفت و 

شرایط کرونایی را نیز در نظر داریم.
در آزمون دستیاری حدود 1.6 درصد افتاده اند

این مقام مسؤول در ادامه با بیان این که »در آزمون 
دستیاری حدود 1.6 درصد افتاده اند« تصریح کرد: 
این میزان یعنی در آزمون دســتیاری 50 نفر از 3 
هزار نفر افتاده اند، آیا این عدد زیاد اســت؟ برای 
آن هایی که داوطلب آزمون ارتقاء هستند نیز اعلام 
کرده ایم که سال آینده را دوبل حساب می کنیم و 
از ســهمیه دوبل شدنشان هم می گذریم، به این 
معنا که اگر سال آینده دوباره قبول شوند، می توانند 
هر دو سال را با هم به صورت جهشی جلو بروند. 
برای افرادی که آزمون گواهی نامه داده و افتاده اند 
نیز اعلام کرده ایم شــهریور ماه آزمــون بورد را 
شرکت کنند و با نمره قبولی پایین تر پذیرفته شوند.
برای حقوق اینترن ها و دستیاران در بودجه 

هیچ ردیفی نداریم
حق دوست یادآور شــد: در هشت چالش اصلی 
که ما با آن مواجه هستیم، یکی از موارد بحث 
افزایش ظرفیت ها اســت و با وجود محاسباتی 

که انجــام داده ایم، متهم شــده ایم که صنفی 
نگری می کنیم. در خصوص حقوق اینترن ها و 
دســتیاران نیز حق با شما است و این وضعیت 
زیبنده دانشــجویان ما نیســت، بــرای حقوق 
این عزیــزان در بودجه هیــچ ردیفی نداریم و 
دانشگاه ها از محل درآمدهای خود این موضوع 

را پوشش می دهند که پایدار نیست. 
این مقام مســؤول گفت: اگــر در ردیف بودجه 
مصوب دولت، ردیــف بودجه ای قرار بگیرد که 
بــرای این عزیزان معادل حقوق یک پزشــک 
عمومی طرحــی، حقوق در نظر گرفته شــود، 
می توانیم حقــوق اینترن ها را به عنوان مثال تا 

50 یا 60 درصد این میزان مشخص کنیم.
حق دوســت در خصوص بازگشایی دانشگاه های 
علوم پزشــکی، اظهار کرد: هیچ کس نمی تواند 
پایان کرونا را تشخیص دهد و باید با شرایط جدید 
برنامه ریزی و زندگی کنیم. از استانداردهای جهانی 
در کنترل اپیدمی ها این شعار بود که اولین جایی 
که تعطیل می شود و آخرین جایی که باز می شود، 
مدرسه است. در اپیدمی کرونا این شعار تغییر کرد 
و دیگر مدرسه آخرین جایی نیست که باز خواهد 
شد. نگاه آقای تدروس به عنوان مسؤول سلامت 
جهانی در سازمان ملل این است که کشورها هر 
چه سریع تر سیستم آموزشی خود را به راه بیندازند.

وی یادآور شــد: این فکر کــه با تعطیل کردن 
می توان اپیدمی را کنترل کرد، اشــتباه اســت، 
نمی توانیم به دلیل ترس واقعی از کرونا، سیستم 
کشــور را متوقف کنیم. در برخی کشورها مانند 
فنلاند و دانمارک میزان خودکشــی نوجوانان 
دوبرابر و مصرف مواد مخدر افزایش پیدا کرده 
است. وزیر آموزش و پرورش ایران نیز به شکل 
رســمی اعلام کرد که در کشــور ۲5 درصد از 
فرزندان خانواده های ما حتی برای یک ساعت 
در طول شــب دسترسی به گوشــی هوشمند 
ندارند و این یعنــی این درصد از عزیزان ترک 
تحصیل کرده انــد و این گونه موارد تا چند دهه 

آسیب رسان خواهد بود.
حق دوســت با بیان این که »حتما با بازگشایی 
دانشگاه ها، مبتلایانی به کرونا خواهیم داشت« 
گفت: باید تلاش کنیم تا دانشــجویان فضای 
ایزوله داشته باشــند، خانواده های دانشجویان  
همزمــان واکســن را دریافت کننــد و ...، اما 
متوقف شــدن راه کار نخواهد بــود و این غیر 
ممکن اســت. انگلیس، سوئد و سوئیس در اوج 
کرونا دانشــگاه های خود را باز کردند و تایلند و 
ترکیه که خیلی اوضاعشان از ما بهتر نیست نیز 
این بازگشایی را داشته اند، اما به واقع چند کشور 
مانند ما روش مقابله با بیماری را پی گرفته اند.

افرایش میانگین خودکشی پرستاران نسبت به جمعیت جامعه با شیوع بیماری؛

 »خودکشی«؛ میراث کرونا برای کادر درمان
عضو شورای مرکزی سازمان نظام روانشناسی 
و مشــاوره کشور، با بیان اینکه »یافته ها نشان 
می دهد روند خودکشی در میان پرستاران بیشتر 
از جمعیت عمومی اســت و به طــور بالقوه در 
همه گیری جهانــیِ کووید1۹ در حال افزایش 
اســت« گفت: پرستاران در دوره پاندمی کووید 
1۹ بیشــتر از قبل با مرگ ومیر بیماران و حتی 
پرسنل بیمارستانی رو به رو هستند و این مسئله 
می تواند میزان افسردگی و افکار خودکشی را در 
آنان بیشتر کند؛ چراکه علائم استرس مرتبط با 
حوادث استرس زا با افسردگی و افکار خودکشی 

ارتباط مستقیم دارد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« به نقل از 
ایسنا، فریبرز درتاج با بیان اینکه »متخصصان 
مراقبتهای بهداشتی به دلیل ماهیت شغل خود، 
به طور منحصر به فردی همیشه آسیبپذیرتر از 
کارکنان سایر مشاغل بودهاند، همزمان با روز 
جهانی پیشگیری از خودکشی اظهار کرد: این 
افراد در برابر بســیاری از رویدادهای استرسزا 
قرار دارند که می توانــد در آنان منجر به بروز 
اختلالات روانشــناختی جدی و شــایع مانند 
اضطراب، افسردگی، اختلالات استرس پس از 

سانحه )PTSD( و میل به خودکشی شود.
کرونا و فشار اعمال شده بر کادر درمان 
اختلالات روانی را در میان آن ها افزایش 

داده است 
به گفتــه وی، این اختلالات در میان کارکنان 
مراقبت های بهداشتی متأسفانه پدیده جدیدی 
نیســت، اما همه گیریِ کرونــا و بالطبع تقاضا 
و فشار اعمال شــده بر این افراد، نرخ ابتلا به 
این اختلالات را افزایش داده اســت که جای 

نگرانی دارد.
این عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی 
افــزود: در طول همه گیری کووید 1۹ افزایش 
قابل توجهی در میزان خودکشــی، به ویژه در 
جامعه مراقبتهای بهداشتی به وجود آمده است 
و مطالعات اخیر در چین، ایتالیا و کانادا در مورد 
افرادی که با بیماران مبتلا به کرونا کار می کنند 
نشــان از افزایش میزان افسردگی، بی خوابی، 
اضطــراب و PTSD می دهد که تمامیِ آن ها 
می تواند بر ســلامت روانی افــراد تأثیر منفی 
گذاشــته و احتمالًا به بحران خودکشی کمک 

کند.
 رئیس انجمن روانشناسی تربیتی ایران با اشاره 
به یک بررســی سیستماتیک در سالِ ۲0۲0 از 
تمامی مطالعاتِ چاپ شــده به زبان انگلیسی 
 PubMed. EMBASE. پایگاههــای  در 
  )Scopus. and Web of Science )WoS
که میزان شیوع مشــکلات روانی در کارکنان 

مراقبتهای بهداشــتی را از دسامبر ۲01۹ تا 1۲ 
آوریل ۲0۲0 بررســی کرده است، یادآور شد: 
این بررسی ها نشــان میدهد در بین کارکنان 
مراقبت های بهداشــتی شیوع اضطراب ۲۴.1 
تــا 6۷.5 درصد، افســردگی 1۲.1 تــا 55.۹ 
درصد و اســترس ۲۹.8 تا 6۲.۹ درصد اســت 
و بالاترین میزان فشــار روانی مشخص شده 
در این مرور سیســتماتیک در بین پرستاران، 
کارکنان مراقبت های بهداشــتی در خط مقدم، 
کادر پزشکی جوانتر و کادر درمان در مناطق با 
میزان بیشتر عفونت بوده است. روی هم رفته، 
این یافته ها نشان می دهد که روند خودکشی در 
میان پرستاران بیشتر از جمعیت عمومی است و 
به طور بالقوه در همه گیری جهانیِ کووید1۹ در 

حال افزایش است.
وی معتقد است که پرستاران بسیار در معرض 
اســترس ناشــی از بیماری کرونا هســتند و 
به احتمال زیاد بیشــتر از ســایر اقشار جامعه 
مشکلات و علائم روانشناختی را نشان خواهند 
داد و پرستارانی که در معرض بیماران مبتلا به 
کرونا قرار دارند، ممکن است علائم جسمانی، 
اضطراب، افسردگی و افکار خودکشیِ بیشتری 

را تجربه کنند.
افکار خودکشی در میان پرستاران ایرانی 

این استاد روانشناسی در ادامه با اشاره به پژوهشی 
در ایران که میزان شــیوع افسردگی، اضطراب 
و افکار خودکشــی در پرستاران بیمارستانهای 
ملایر در زمان شیوع کووید 1۹ را بررسی کرده 
است، خاطر نشان کرد: این پژوهش نشان داد 
ر این در ایران، یافته های تحقیق »آریانپور« در 
بین ۲۴۷ پرستار شهر ملایر، قبل از شیوع کووید 
1۹ نشان داد، میزان افسردگی خفیف تا متوسط 
در پرســتاران 1۷.83 درصد بوده اســت که با 
مقایسه میزان شیوع افسردگی، اضطراب و افکار 
خودکشی بر اساسِ پژوهش های قبلی و جدید 
می توان گفت که میزان شیوع این مشکلات در 
دوره کووید 1۹ در پرستاران ایرانی افزایش یافته 
است. بنابراین میتوان علت آن را به استرسهای 

ناشی از ویروس کرونا نسبت داد. 
به گفتــه وی، پرســتاران در دوره کووید 1۹ 
بیشتر از قبل با مرگومیر بیماران و حتی پرسنل 
بیمارستانی روبه رو هستند و این مسئله می تواند 
میزان افســردگی و افکار خودکشی را در آنان 
بیشتر کند؛ زیرا علائم استرس مرتبط با حوادث 
استرسزا، با افسردگی و افکار خودکشی ارتباط 
مســتقیم دارد. یافتههای گذشته در ماه ژوئن 
۲0۲0 از »ســان و همکاران« در دانشــکده 
پرستاری شهر »لویانگ« چین در رابطه با افکار 
خودکشی در میان پرستاران در دوره کووید 1۹، 

میزان این افــکار را در حدود ۲ درصد گزارش 
کرده است که در مقایسه با پژوهشهای قبلِ از 

شیوع کووید 1۹، افزایش داشته است.
پرستاران مجرد و پرستاران دارای مدرک 

کارشناسی، بیشتر در معرض افکار 
خودکشی هستند

عضو شورای مرکزی سازمان نظام روانشناسی 
و مشــاوره کشــور همچنین این را هم گفت 
نظیر جنسیت،  مؤلفه های جمعیت شناختی  که 
تحصیــلات، وضعیت تأهل، بخــش فعالیت 
شــغلی و ... می تواند در میزان این آسیبپذیری 

پرستاران نقش مهمی ایفا کنند.
وی تصریح کرد: نتایج پژوهش هایی که تاکنون 
در این زمینه انجام شــده نشان داده، پرستاران 
زن بیشــتر از مــردان اضطراب و افســردگی 
داشــتند، ولی افکار خودکشــی بین دو جنس 
تفاوت معنی داری نداشته است. در تبیین میزان 
بالایِ اضطراب و افســردگی در پرستاران زن 
می توان گفت که این تفاوت ممکن است ناشی 
از آسیب پذیری بیشــتر زنان نسبت به مردان 
از لحاظ روانشــناختی در مقابل استرس باشد. 
بنابراین میزان اضطرابِ بیشــتری را در دوران 

کرونا تجربه میکنند.
درتاج ادامــه داد: همچنین یافته ها نشــان 
میدهد به احتمال زیاد زنان بیشــتر از مردان 
نســبت به استرس ناشی از کووید 1۹ علائم 
افسردگی را نشــان می دهند. از سوی دیگر 
پرســتاران دارای مــدرک کارشناســی در 
مقایســه با پرســتاران دارای مدرک ارشد و 
بالاتر افســردگی و افکار خودکشی بیشتری 
داشــته اند که حاکی از ارتبــاط بین وضعیت 
تحصیلی پرســتاران با افسردگی آنان است. 

شاید این نتیجه به دلیل میزان درآمد و حقوق 
بیشتر پرســتاران دارای مدرک بالاتر باشد. 
علاوه بر این، به احتمال زیاد سطح اطلاعات 
بالاتر به افراد امکان تجزیه و تحلیل مناسب 
موقعیت استرســزا را می دهد و همین امر در 
کاهش میزان افسردگی و افکار خودکشی در 

آنان نقش دارد.
بــه گفته وی اضطــراب و افکار خودکشــی 
پرستاران مجرد بیشتر از پرستاران متأهل بوده 
اســت و در نهایت یافتهها نشان داد میانگین 
اضطراب پرســتاران بخش اورژانس و بخش 
CCU و  ICU بیشــتر از گــروه فوریت های 
پزشکی بوده اســت. در پژوهش های قبلی نیز 
نشــان داده شده است، پرســتاران بخشهای 
CCU، ICU و اورژانس، استرس شغلی بیشتری 
را تجربــه می کنند و میزان شــیوع اختلالات 
روانی در آنان بیشــتر از پرستاران سایر بخشها 
اســت. با توجه به دوره کووید 1۹ و ســروکار 
 CCU، ICU داشتن بیشتر پرستاران بخشهای
و اورژانس با بیماران کووید 1۹ به طور مستقیم، 
نسبت به پرستاران بخشهای دیگر، میزان شیوع 

بالای اضطراب در آنان قابل توجیه است.
نمونه هایی از خودکشی پرستاران پس از 

پاندمی کووید 19
رئیــس انجمن روانشناســی تربیتی ایران با 
بیان اینکه »برخی کشورها گزارشی از کادر 
درمان خود که دســت به خودکشی زده اند را 
منتشــر کرده و مقاله ای در رابطه با 6 مورد 
اول خودکشــی کادر درمــان پس از پاندمی 
کوویــد 1۹ به چاپ رســیده اســت« ادامه 
داد: اولین مــورد )۲5 مــارس ۲0۲0( یک 
پرستار ۲۲ ســاله مرکز مراقبت های ویژه در 
انگلســتان بود که بعد از اقدام به خودکشی 
نجات یافت. مــورد دوم )۲6 مارس ۲0۲0( 

یک پرستار 3۴ ساله در ایتالیا بود. 
وی افزود: مورد سوم نیز )31 مارس ۲0۲0( در 
ایتالیا بود، یک پرســتار ۴۹ ساله داوطلب شده 
بود تا در بخش جدید کووید 1۹ در بیمارستان 
»Jesolo« کار کنــد، بعد از بروز تب، آزمایش 
کرونا را انجام داد که قبل از اعلام نتیجه آزمایش 
به دلیل ترس از عفونت ویروس کرونا، خود را 
به رودخانه پرت کرد. با این حال، مقامات نتیجه 
آزمایــش او را فاش نکردند. چهارمین مورد در 
ایالات متحده بود که گزارش آن از گاردین نیوز 
)۲0 می ۲0۲0( تهیه شده است. پرستار مرد 3۲ 
ساله، به دلیل مصرف بیش از حد دارو جان خود 
را از دست داد. او نگران جیرهبندی ماسک های 
N۹5 و کمبــود تجهیزات بــود و داوطلب کار 
در واحد ویروس کرونا »JFK« شــده بود؛ زیرا 

احساس میکرد در خط مقدم مورد نیاز است، اما 
به طور فزاینده ای از آن شــرایط، آسیب دید. او 
برای کاهش رنج ناشی از انزوا، به مواد افیونی 
اعتیاد پیدا کرده بود و تنها با جلسات پشتیبانی 

مجازی حمایت می شد.
درتاج ادامــه داد: پنجمین مــورد، در هند )۲ 
ژوئن ۲0۲0( بود. پزشــک جوانــی خود را در 
اتاق حلق آویز کرد و ســه روز بعد درگذشــت. 
وی پس از آزمایش مثبت کرونای خود دســت 
به خودکشــی زد و ششمین مورد، در مکزیک 
)۴ ژوئن ۲0۲0( بود. یک پرســتار جوان پس 
از یــک هفته قرنطینه به همــراه چهار نفر از 
همکاران خود، دســت به خودکشی زد. این به 
دنبال شــکایت وی در مورد کمبود تجهیزات 
حفاظتی شخصی و سایر تجهیزات پزشکی بود 

و آزمایش وی برای کووید 1۹ نیز مثبت بود. 
دلایل افزایش خطر خودکشی کادر درمان 

نسبت به مشاغل دیگر 
درتاج با بیان اینکه »کادر درمان میدانند که در 
معرض خطر بالای انتقال ویروس به دیگران 
هســتند و ممکن است آن را به عزیزان خود 
نیز منتقل کنند« تصریح کرد: استرس روانیِ 
احتمال سرایت به دلیل ناکافی بودن وسایل 
حفاظتی شخصی، برای این افراد بدون شک 
بسیار شدید و پیچیده است؛ بنابراین آن ها را 
در موقعیتهای آسیب پذیری بالا قرار می دهد. 
علاوه بر این؛ ساعت ها کار مداوم، طولانی و 
بدون محدودیت، تماس مســتقیم با بیماران 
مبتلا به کرونــا، نظارهگر بودن مرگ و میر 
بیماران و همکاران بیــش از حد معمول در 
مــدت زمان کوتاه، غیر قابل پیش بینی بودن 
اوضاع و عدم اطمینــان از زمان کنترل این 
بیماری، انزوای اجتماعی و ...همه و همه، در 
کنار هم، تأثیر منفی بر ســلامت روانِ کادر 
درمان دارد کــه حمایت جدی و اقدام فوری 

می طلبد.
رئیس انجمن روانشناسی تربیتی ایران افزود: بار 
ناشی از این عوامل منجر به پیامدهایِ ویرانگرِ 
بسیار فراتر از آمار مربوط به بیماری خواهد شد 
چون ممکن اســت در نهایت منجر به افزایش 

افسردگی و خودکشی در این افراد شود.
وی در پایان سخنان خود تاکید کرد: با توجه به 
شعار امسالِ روز جهانی پیشگیری از خودکشی 
 Creating Hope -یعنی »با عمل، امُید بسازیم
Through Action«، اکنون بیش از هر زمان 
دیگری نیاز است که دست به عمل بزینم و با 
به اشــتراک گذاشتن تجارب خود اقدامی برای 
افزایش امُید انجــام دهیم و چراغی در زندگی 

افرادی که در رنج هستند روشن کنیم.

۱5.38 درصد 

پرستاران از افسردگی 

متوسط تا شدید و 46.4۷ 

درصد از اضطراب متوسط 

تا شدید برخوردار بودند. 

همچنین 2۷.56 درصد 

دارای افکار خودکشی بوده 

و ۹.۹4 درصد آمادگی برای 

خودکشی داشتند
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معرفی برنده جایزه ادبیات داستانی زنان
جایزه ادبیات داستانی زنان به »سوزانا کلارک« برای دومین اثر داستانی این نویسنده اهدا شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از گاردین، »سوزانا کلارک« که نخستین رمان خود را 1۷ 
سال پیش با عنوان »جاناتان استرنج و آقای نورول« به چاپ رسانده بود، این بار برای نگارش »پیرانسی« 

دومین رمان خود به عنوان برنده جایزه ادبیات داستانی زنان معرفی شده است.
»کلارک« رمان »جاناتان اســترنج« را که روایتگر جادوگران قرن نوزدهم انگلســتان است در سال 
۲00۴ زمانی که ۴۴ ســال داشت به چاپ رساند. از این کتاب چهار میلیون نسخه در سراسر جهان به 
فروش رفت. این کتاب همچنین جوایز ادبی مختلفی از جمله جایزه کتاب اولی کتاب بریتانیا را برای 
»کلارک« به ارمغان آورد. این نویســنده در طول تورهای کتاب به بیماری مبتلا شد و نگارش کتاب 
برای او با مشــکلاتی همراه بود. با این حال با اعلام »کلارک« به عنوان برنده جایزه 30هزار پوندی 
ادبیات داستانی زنان، او نیز به سایر نویسندگان برنده این جایزه ادبی از جمله »مگی اوفارل« و »کامیلا 
شمسی« پیوست. جایزه ادبیات داستانی زنان در سال 1۹۹6 پس از آن که فهرست نامزدهای نهایی بوکر 
1۹۹1 بدون حضور هیچ نویسنده زنی اعلام شد، تاسیس شد. این جایزه هرساله به برترین اثر داستانی 

انگلیسی زبانی که توسط یک نویسنده زن در هر نقطه ای از جهان نوشته شده باشد تعلق می گیرد.

 »دشت خاموش« در گروه »هنر و تجربه« اکران 
می شود

فیلم سینمایی »دشت خاموش« به کارگردانی احمد بهرامی از ۲۲ شهریور و به مناسبت روز ملی سینما 
در سینماهای ایران روی پرده می رود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و  به نقل از روابط عمومی پروژه، فیلم ســینمایی »دشت خاموش« 
به نویســندگی و کارگردانی احمد بهرامی و تهیه کنندگی سعید بشیری که پیش از این در حضورهای 
جشنواره ای خود در جهان موفق ظاهر شده است، از دوشنبه ۲۲ شهریور در سینماهای »هنر و تجربه« 
در سراســر کشور اکران می شود. در آستانه اکران عمومی از پوستر این فیلم با طراحی احسان برآبادی 
نیز رونمایی شــد. »دشت خاموش« فیلمی است که به شرایط دشوار کاری و روابط پیچیده انسانی در 
یک محیط کارگری می پردازد. پخش بین المللی این فیلم توسط شرکت »پرشیا فیلم« با مدیریت علی 

قاسمی انجام می شود.
این فیلم تاکنون موفق به دریافت تندیس شیر بهترین فیلم بخش افق ها از فستیوال ونیز سال ۲0۲0، 
تندیس بهترین فیلم از فستیوال هنگ کنگ سال ۲0۲1، تندیس بهترین بازیگر مرد برای علی باقری 
از فســتیوال هنگ کنگ سال ۲0۲1، بهترین تدوین برای سارا یاوری از انجمن بین المللی منتقدان و 
روزنامه نگاران سراســر جهان سال ۲0۲1، نشان فیپرشی از فدراسیون بین المللی منتقدان فیلم سال 
۲0۲0، تندیس بنیاد فای )اعتماد ملی ایتالیا( سال ۲0۲1، بهترین فیلم از فستیوال سابورسیو کرواسی 
سال ۲0۲1 شده است. بازیگران این فیلم عبارتند از علی باقری، فرخ نعمتی، مهدیه نساج، تورج الوند، 
مجید فرهنگ، ناصر علاقمندان، راضیه ایرانی، نرگس امینی، محسن یگانه، مهتاب خوش منش، شقایق 

آقازاده، اهورا بهرامی، پارسا و ارشا سبحانی، برسام بهرامی، مینا سرقره.

 حضور دو گالری ایرانی 
۲0۲۱ The Armory Show در

گالری های دستان و سرادی پور آثاری از هنرمندان ایرانی را در آرت فر نیویورک به نمایش می گذارند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از هنر انلاین، آرمِری شــو ۲0۲1 از ۹ تا 1۲ ســپتامبر در 
نیویورک برپاســت. این آرت فر نمایشگاه برتر هنری شهر نیویورک و یک مقصد فرهنگی مهم برای 
کشف و جمع آوری مهم ترین آثار هنری جهان در قرن بیست و بیست و یکم است. در این نمایشگاه 
آثاری توســط گالری های تاثیرگذار بین المللی، گروه های خلاقانه هنــری و برنامه های عمومی ارائه 
می شود. The Armory Show از زمان تأسیس در سال 1۹۹۴ الهام بخش گفتگو، کشف و پشتیبانی 
در هنرهای تجسمی بوده است و از طریق خرید، فروش و دسترسی بیشتر به هنر ، به رونق بازار هنر 
کمک می کند. از ایران دو گالری دستان و سرادی پور در آرمِری شو ۲0۲1  حضور دارند که هر کدام 
به معرفی و نمایش آثار یک هنرمند می پردازند. گالری دســتان آثاری از مقداد لرپور و گالری سرادی 
 Presents پور آثاری از مسلم خضری را در غرفه های خود نمایش می دهند.  این دو گالری در بخش
حضور دارند که مختص گالری های جوان با کمتر از پانزده سال سابقه است و آن ها می توانند ارائه های 

تک نفره یا دو نفره را به نمایش بگذارند.
بخش اصلی این رویداد به گالری های بین المللی اختصاص دارد که نقش مهمی در صحنه جهانی هنر 
دارند و برترین آثار هنری قرن ۲0 و ۲1 را در مدیاهای گوناگون ارائه می کنند.  بخش SOLO که برای 
اولین بار در سال ۲0۲1 برگزار می شود به ارائه های تک هنرمند اختصاص داده شده است که منحصراً 

روی کار یک هنرمند نوظهور یا تاریخی که در قرن ۲0 یا ۲1 کار می کند تمرکز دارد.
بخش FOCUS  توسط یک کیوریتور بر اساس موضوعی که انتخاب شده است سازمان دهی می شود. 
این بخش شامل ارائه های تک نفره یا دو نفره از مهم ترین و جذاب ترین آثار هنری امروز است. متصدی 

فوکوس ۲0۲1  وسان الخضیری ، سرپرست اصلی موزه هنرهای معاصر سنت لوئیس است.
بخش PLATFORM نیز کیوریتوریال اســت و به چیدمان هایی با ابعاد بزرگ و آثار خاص اختصاص 
داده شده است. سرپرســت پلت فرم ۲0۲1 کلادیا اشموکلی، متصدی هنر و برنامه نویسی معاصر در 
موزه های هنرهای زیبای سان فرانسیسکو است. همچنین در برنامه های زنده گروه متنوعی از هنرمندان، 
نویســندگان، کیوریتورها، کارآفرینان و.... در یک برنامه دو روزه از گفتگوها در محل آرت فر شرکت 

می کنند. این برنامه ها به صورت آنلاین نیز در دسترس خواهد بود.

فیلم کوتاه ایرانی در بخش رسمی جشنواره 
بین المللی آدانا در ترکیه

فیلم کوتاه »زنگ تفریح« به کارگردانی نوید نیکخواه  آزاد، در سی و هشتمین حضور جهانی، به بخش 
رسمی مسابقه آثار کوتاه بین الملل بیست و هشتمین دوره جشنواره بین المللی آدانا در ترکیه راه یافت و 

برای کسب جایزه اصلی در این بخش به رقابت می پردازد. 
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، شــامگاه پنجشــنبه، جشــنواره بین المللی فیلم 
آدانا کنفرانس مطبوعاتی بیست و هشتمین دوره این رویداد را در حضور خبرنگاران و اهالی رسانه برگزار 
کرد و رسما از بخش های مختلف این دوره رونمایی کرد. از بخش های مختلف جشنواره می توان به 
نمایش آثار کوتاه و بلند، مرور آثار، بزرگداشت، جلسات پرسش و پاسخ اشاره کرد و در بخش ویژه ای یاد 

اسطوره ادبیات ترکیه، یاشار کمال، زنده نگه داشته می شود.
فیلم کوتاه زنگ تفریح به کارگردانی نوید نیکخواه آزاد در بخش رســمی مسابقه آثار کوتاه بین الملل 
جشــنواره حضور دارد و با آثار شــاخصی از ترکیه، ژاپن، ایران، آمریکا، ایتالیا، اســپانیا، هند، روسیه و 
کوزوو برای کسب جایزه حباب زرین )Golden Boll( به رقابت می پردازد. جشنواره بین المللی فیلم آدانا 
)International Adana Golden Boll Film Festival( یکی از معتبرترین و قدیمی ترین رویدادهای 
 Altın Koza( »سینمایی در ترکیه است. اولین دوره جشنواره بین المللی فیلم آدانا معروف به »گلدن بول
International Film Festival( به همت شــهرداری و باشگاه سینمایی آدانا  در سال 13۴8  )1۹6۹ 
میلادی(  پا گرفت و تا ســال  1353 )1۹۷۴( ادامه یافت. بحران اقتصادی، آشفتگی سیاسی و در پی 
آن زلزله مرمره توقفی هفت ساله در برگزاری آن به وجود آورد و در سال 138۴ )۲005 میلادی( حیاتی 
دوباره یافت. عنوان جشــنواره و جایزه آن  )گلدن بول(  از کشت گسترده پنبه در منطقه چوکورووا در 
 The« جنوب باختری  ترکیه در اســتان آدانا وام گرفته است. فیلم کوتاه زنگ تفریح با نام بین المللی
Recess« به نویسندگی، تهیه کنندگی و کارگردانی نوید نیکخواه آزاد برگرفته از یک ماجرای واقعی 
است و قصه  یک دختر دبیرستانی را روایت می کند که می خواهد در طول زنگ تفریح و با کمکِ سه 
دوست خود مخفیانه از مدرسه خارج شود و برای تماشای مسابقه  فوتبال استقلال- العین در چارچوب 
مسابقات لیگ قهرمانان آسیا به ورزشگاه آزادی برود. این سی و هشتمین حضور بین المللی فیلم کوتاه 
»زنگ تفریح« در جشنواره های جهانی است. فیلمسازان برجسته ای چون ییلماز گونی، متین ارکسان ، 
عمر لطفی آکاد ، یلماز دورو ، بیلگه اولگاچ  در جشنواره بین المللی فیلم آدانا حضور داشته اند و چهره های 
مطرحی چون ییلماز گونی، نوری بیلگه جیلان، لی چانگ دونگ، آندری زویاگینتسف، رها اردم، سمیع 

کاپلان اوغلو  از این رویداد جایزه دریافت کرده اند.

خبر

سینمای ایران نامزد ۴ جایزه فیلم آسیا شد

انتشار رمان بهترین بازیگر زن جشنواره فیلم فجر

جوایز فیلم آســیایی نامزدهــای ۲0۲1 خود را 
اعلام کرد و در ۴ شــاخه از نامزدی ســینمای 

ایران یاد کرد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ورایتــی، پانزدهمین دوره جوایز فیلم آســیایی 
اســامی نامزدهای جوایــز ۲0۲1 خود را اعلام 
کرد و در کنار نامزدهایی از کشــورهای چین، 
ژاپن و کره، در ۴ بخش ایران را نامزد دریافت 

جایزه خواند.
ســینمای ایران در چهار رشــته نامزد دریافت 
جایزه ســینمای آسیا شده است که دربرگیرنده 
نامــزد بهتریــن کارگردان جدید بــرای احمد 
بهرامی برای ســاخت فیلم »دشت خاموش«، 
نامــزدی بهترین بازیگر جدیــد برای روح الله 
زمانی برای بازی در فیلم »خورشید«، نامزدی 
حسن حسندوســت در بخش بهترین تدوینگر 
برای فیلــم »خورشــید« و نامزدی مســعود 
برای  فیلمبرداری  بهتریــن  امینی تیرانی برای 

فیلم »دشت خاموش« است.
امســال چین با فیلــم »یک ثانیه« ســاخته 
جدید ژانگ ییمو، کــره جنوبی با فیلم »کتاب 

»مریــد«  ســاخته لی جون-ایک،  ماهــی« 
ســاخته چایتانیا تامهانه از هنــد، »چرخ بخت 
»همســر  خیال« هاماگوچی ریوســوکه و  و 

جاســوس« ساخته کیوشی کوروســاوا از ژاپن 
نامزدهای کسب جایزه بهترین فیلم شده اند.

در بخش بهتریــن کارگردانی ژانگ ییمو برای 
بــرای »کتاب  ثانیه«، لی جون-ایک  »یــک 
»چــرخ  ماهی«، هاماگوچی ریوســوکه برای 
بخت و خیال«، کیوشی کوروساوا برای »همسر 
قزاقستان  و عادلخان یرژانوف از  جاســوس« 
بــرای »گربــه زرد« نامزدها دریافــت جایزه 

شده اند.
این جوایز امســال دوباره هم زمان با جشنواره 
معرفی  را  خود  فیلم بوسان برندگان  بین المللی 
می کند. مراسم اهدای جوایز 8 اکتبر ۲0۲1 )16 
مهــر( به صــورت ترکیبی فیزیکــی و آنلاین 

برگزار می شود.
ســال ۲0۲0 برای نخســتین بار چهاردهمین 
جوایــز فیلم آســیایی به بوســان منتقل و به 
دلیــل محدودیت های ناشــی از کرونــا، بــه 
صورت آنلاین برگزار شــد. در سال های پیش 

هنگ کنگ و ماکائو میزبان برگزاری این مراسم 
بوده اند.

ایــن  انتخــاب نامزدهــای  از شــگفتی های 
فیلــم »کلیف واکــرز« ســاخته  کــه  بــود 
جدیدتر ژانگ ییمو نامــزدی در بخش بهترین 
فیلــم یا بهترین کارگردانی را کســب نکرد. با 
این حال این فیلم 6 نامزدی از جمله در بخش 

بازیگر زن و مرد نقش مکمل به دست آورد.
در مجموع ۲ فیلم بیشــترین نامزدی را کسب 
کردند که شــامل »یــک ثانیه« و »همســر 
جاسوس« می شود. »کتاب ماهی« و یک فیلم 
کره ای دیگر به نام »ما را از شر شیطان نجات 
دهید« و فیلــم »لیمبو« از هنگ کنگ نیز هر 
یک ۴ نامزدی کسب کردند. پرفروش ترین فیلم 
سال ۲0۲0 یعنی »هشتصد« تنها در دو بخش 
تکنیکی ۲ نامزدی کســب کرد. ریاست هیات 
داوران امسال بر عهده لی چانگ دونگ از کره 

جنوبی است.

بهترین بازیگر زن در ســی و نهمین جشنواره 
فیلم فجر رمان »مریلین مونرو ســر جردن« را 

نوشت و منتشر کرد.
بــه گــزارش روزنامه »صبــح امــروز« و به 
نقــل از ایرنا، گلاره عباســی بازیگر ســینما 
بــا فیلــم  تلویزیون کــه ســال گذشــته  و 
آبیار برنده  کارگردانی نرگس  سینمایی ابلق به 
ســیمرغ بلورین بهتریــن بازیگر نقش اول زن 
از جشنواره فیلم فجر شد نخستین رومان خود 
را با عنوان مریلین مونرو ســر جردن توســط 

انتشارات نیماژ منتشر کرد.
عباســی با نوشــتن متنی خبر انتشار نخستین 
کتاب خود را داد که در آن آمده است:  »رفقای 
خوب. همراهان نازنین. سال هاست منتظر این 
 لحظه هســتم که با قصه ام مهمان شما شوم.

چــه خوب کــه از امروز می توانیــد کتابم را از 
کتابفروشی های معتبر بخرید و با هم درباره ی 
مرلیــن مونروی قصه و نیلوفر و آذر گپ بزنیم. 
سال هاست کاراکترهای قصه ی من منتظر این 
لحظه هستند تا از شما بشنوند. و به جهان شما 
نزدیک شــوند. هیچ وقت حتی توی کافه های 
پاریس هم این قدر بوی پاریس را حس نکرده 
بودم. زن هــا یک جوری نگاهــم  می کردند و 
من بیشــتر یک جوری نگاهشــان می کردم. 
آنهــا مریلین مونروی چتر قرمز وســط تهران 
ندیــده بودند و من از بس زن شــبیه آنها دیده 
بودم، یک جوری نگاهشان می کردم. زن هایی 
که یک کم قوز کرده بودند و سردشــان بود و 
کیسه های ماکارونی و گوشت چرخ کرده و آجیل 
چهارشنبه ســوری این قدر توی دست هایشــان 

ســنگینی می کردند که داشــتند فرو می رفتند 
توی زمین.«

نشــر نیمــاژ نیــز در تشــریح کتاب مریلین 
مونرو ســر جردن نوشــت: »گلاره عباسی در 
اولیــن رمانش مریلیــن مونرو ســر جردن در 
ارائه  اطلاعــات بــه مخاطــب مقتصدانــه و 
هوشــیارانه عمل می کند. مــا لابه لای روایتِ 
مملو از تلاطم های درونی زنی که میل داشــته 
بازیگر سینما شود، زنی که زیبا بوده، زنی که در 
اجتماع فعال بوده و حال هیچ کدام این ها نیست 
و در عوض در دو قطب شــیدایی و افسردگی 
دست وپا می زند به خطری که سلامتی این زن 
را تهدید می کند پی می بریم و دلمان می خواهد 
بــرای او کاری کنیم. مــا می دانیم که این زن 
بدحال است اما آیا اطرافیان این زن به بدحالی 

او واقف خواهند شد؟ باید خواند و دید.
به گزارش صبح امروز، گلاره عباســی که خود 
بازیگر سینماســت در اثرش به خوبی توانسته از 
عناصر سینمایی بهره ی روایی ببرد. او پیش از 
آن که به بازیگری روی بیاورد نویســنده بوده و 
چندین داستان کوتاه در نشریات مختلف منتشر 
کرده بوده اســت. نســخه ی اولیه ی این رمان 
کوتــاه هم حاصل تلاش های نوشــتاری او در 
انتهای دهه ی هشتاد شمسی است و در دهه ی 

نود بارها بازنویسی شده است.
در پشــت جلد این کتاب آمده است: »زنانگی 
من گره عجیبی خورده بــه لباس های چرکی 
کــه توی حمــام تلنبار شــده اند و به دکمه ی 
ماشین لباس شویی آبی رنگ کنار آشپزخانه که 
نشــان می دهد در سی وهشت دقیقه لباس ها را 

می شوید و به نگاه مضطرب من که دودو می زند 
به ســمت دقیقه ی ماشین لباس شویی که مثل 
روزشمار است برایم، روزشماری که سریع دارد 
می گذرد و من توان بلند شــدن و پهن کردن 
لباس های شسته شده ی دکتر و دوقلوها را ندارم 
و زنانگی من عجیب شــبیه نوچی عسل هایی 
است که به کابینت چسبیده، وقتی برای بی بی 

معجون درست می کنم.«

پرسشی که با دستیابی دستگاه ها و ابزارهای هوشمند به عرصه هنر شکل می گیرد؛

فتح دروازه هنر با هوش مصنوعی؟
امروز شــاید دیگر کمتر بتــوان حوزه ای را 
مــورد مطالعه قرار داد کــه هوش مصنوعی 
به آن ورود پیدا نکرده باشــد. چراکه زمانی 
از هــوش مصنوعــی تنها به عنــوان رفتار 
هوشــمندانه یک ابزار یاد می شد. اما اکنون 
شاخه مطالعه و توسعه نرم افزار و دستگاه های 
هوشــمند نه تنها به همــه حوزه ها، بلکه به 
هنر هم رسیده اســت و این مفهوم فناورانه 
 حتی توانســته به خلق آثار هنری هم دست

 پیدا کند.
هرچند پیشــروی هوش مصنوعی در عرصه 
هنرآفرینی نگرانی هایــی را درباره فتح این 
صنعت توســط ماشــین های هوشمند ایجاد 
کرده که می تواند انگیزه هنرمندان را کمرنگ 
کند؛ اما به گفته کارشناسان هوش مصنوعی 
در جایگزین کردن شکوه هنری صنایع دستی 

راه درازی در پیش دارد.
بــه گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« و 
از مجله فوربس، پرتــره ادموند  بــه نقــل 
 Portrait of Edmond de( دبلامــی
لکه ای  بســیاری ناظرین  دید  از   )Belamy
محو و بی شــکل از رنگ ها بود و یک نقاشی 
انتزاعی با شــباهتی نه چندان مشــهود به 
صورت انســان، در اکتبر سال ۲018 )مهر- 
آبان ۹۷( به مزایده گذاشــته شد. این آفریده 
الگوریتم های رایانه ای حتی وســط بوم هم 
قرار نداشت و کمی به سمت شمال غرب آن 
متمایل شده بود. با وجود این، به قیمت ۴3۲ 
هزار و 500 دلار به فروش رســید و آغازگر 

روند هجوم بازار به ســمت هنر خلق شــده 
توسط هوش مصنوعی شد.

اهداف انسان ها از خلق هنر
انســان ها همواره با اهــداف بصری، هنری 
و حتــی درمانی انواع مختلــف هنر را خلق 
کــرده و از آن لذت برده انــد. از آن زمان که 
آفرینش های هنری انســان های راست قامت 
کشف شــدند تا امروز صنعت هنر به سرعت 
رشــد کرده و به بازاری فوق العاده ســودآور 
موندی  تابلوی ســالواتور  است.  تبدیل شده 
از لئونــاردو داوینچی کــه بــه قیمت ۴50 
میلیون و 300 هزار دلار فروخته شد، رکورد 
گرانتریــن اثر هنری که تــا امروز به فروش 

رسیده را در اختیار دارد.
پیشــرفت فناوری در 100 ســال گذشته 
بر شــیوه آفرینش هنر و لذت بردن از آن 
تاثیر محسوسی گذاشــته است. به عنوان 
نمونــه، ابداع تیوب هــای رنگ قابل حمل 
بــه هنرمندان ایــن امــکان را داده تا در 
فضــای باز نقاشــی کننــد و مجموعه ای 
از آثــار خیره کننــده را از چشــم اندازها 
و خط افق بکشــند. امــروزه دوربین ها و 
نرم افزارهایی چون فوتوشــاپ نیز به نوبه 
خــود بر نحوه خلق هنر تاثیر گســترده ای 
و  کاپور مدیرعامــل  گذاشته اند. آروشــی 
معتقــد   ARTSop بنیان گــذار شــرکت
است اگرچه این پیشرفت های فناوری فوق 
العاده هســتند؛ معنای باستانی هنر را تغییر 

نداده اند.

فناوری جایگزین خلاقیت انسانی نخواهد 
شد

وی در ایــن باره می گوید: همیشــه قدردان 
بود.  فناورانه خواهم  پیشرفت های  و  فناوری 
نمی توانستم  نبودند  مختلف  اگر فناوری های 
ایــن کســب و کار را راه بینــدازم و از 1۹ 
ســالگی در صنعــت هنر فعالیــت کنم؛ اما 
تجربه نشان داده هنوز و همیشه هنردوستان 
نســبت به صنایع دستی و هنرهای دست ساز 
حس احترام می کنند. آثار هنری خلق شــده 
به دســت فناوری، کاربــرد و زیبایی بالایی 
دارند اما هنر دســت ساز شکوه هنری دارد. 
هنر یعنی خلاقیت انســان. فناوری تنها به 
این رونــد کمک می کند نه ایــن که کاملا 

جایگزینش کند.
کاپــور که عــلاوه بر ســرمایه گذاری روی 
شــرکت های نوپای فعال در حــوزه فناوری 
هنــر در این حوزه تحقیقــات فراوانی انجام 
داده، ادامه داد: شخصا تابحال هیچ اثر هنری 
خارق العاده ای که به صورت انحصاری توسط 
هوش مصنوعی خلق شــده باشد، ندیده ام. 
فکر می کنم همیشه برای خلق هنر به نوعی 
از مداخله انســانی نیاز خواهد بود. به تازگی 
درباره DeviantArt شنیدم، ابزاری مبتنی بر 
هوش مصنوعی که به پیدا کردن آثار هنری 
مســروقه کمک می کند. این شــگفت انگیز 
اســت و معتقدم آن شیوه ای است که هوش 
مصنوعی بر دنیای هنــر تاثیر مثبت خواهد 

گذاشت.

چگونه هنر انسانی انگیزه خود را از دست 
می دهد؟

کاری  دبلامی که  ادمونــد  موفقیت پرتــره 
از هــوش مصنوعی اســت، منجــر به خلق 
مجموعه ای از آثار هنری در این دســته شد 
که همگی می خواســتند از توجه هنردوستان 
خوش خوراک به مخلوقات هوش مصنوعی 

سود به جیب بزنند.
کاپور که در شــرکت خود معمولا سعی دارد 
بــه هنرمندان محلی و زن که ویترینی برای 
نمایش آثــار خود ندارند، میدان بدهد در این 
باره می گوید: اگر آثار هنری خلق شده توسط 
هوش مصنوعــی همچنان بــه قیمت های 
بالا فــروش بروند، هنــر و خلاقیت واقعی 
انســانی انگیزه خود را برای نمود از دســت 
خواهد داد. با ســرعتی که فنــاوری در هر 
صنعتی پذیرفته می شــود، تصور آینده ای که 
در آن به دلیل کمبــود ویترین های فروش، 
هنرمندان کمتری دســت به خلق هنر بزنند 
دیگر چندان دشوار نیســت. شرکت ما کنار 
دیگر شرکت ها و نگارخانه های هنری امیدوار 
اســت که بتوان در این حوزه توازن برقرار و 
زیست بومی ایجاد کرد که در آن هر دو نوع 
هنــر در آینده بتوانند همزیســتی کنند. این 
تغییر به ســمت پذیرفتن آثار هنری ماشینی 
در حال حاضر به طور گسترده مقبول نیست. 
دلم روشن است که همیشه بخش بزرگی از 
هنردوستان وجود خواهند داشت که هنرهای 
دست ســاز را ترجیح دهند یا هر دو نوع هنر 

را دوست بدارند.
ماشین ها نمی توانند هنر واقعی درست کنند!

هوش مصنوعی در ابتدا به عنوان یک نیروی 
خــلاق در عرصــه هنر به کار گرفته نشــد و 
قرار بود از خلاقیت انســانی تقلیــد کند. این 
روش انتقــال ســبک )style transfer( نام 
دارد و از شبکه های عصبی عمیق برای تقلید، 
بازآفرینی و ترکیب سبک های هنری با هدف 
آموزش نحوه درک آثار هنری موجود به هوش 
مصنوعی استفاده می کند. اما افزایش استفاده از 
انواع هوش مصنوعی در انواع هنر نشان می دهد 
که این فناوری هوشمند آمده تا در این عرصه 
بماند. سوال اینجاست که آیا هوش مصنوعی 

آینده صنعت هنر خواهد بود؟
کاپــور در این بــاره می گوید: یــک دیدگاه 
خوشــبینانه  این است که هوش مصنوعی به 
یک ابزار برای تولیدکنندگان محتوای هنری 
تبدیل خواهد شــد که از آن بــرای تقویت، 
اکتشــاف و بازآفرینی آثارشان استفاده کنند. 
همه در آرزوی جهانی هستیم که فناوری ها 
به ما کمک کنند نه این که جایمان را بگیرند.
دیدگاه دیگری که در بین هنردوستان وجود 
دارد این است که ماشــین ها نمی توانند هنر 
واقعی درست کنند. این دیدگاه نسبتا صحیح 
است چون تا به اینجای کار هوش مصنوعی 
تنهــا قابلیت خــود را در مطالعه و درک هنر 
موجــود و ارتقا و ترکیب آنها برای درســت 
کردن یک چیز جدید و حتی بهتر نشان داده 

است نه بیشتر.
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تصفیه خانه سپتاژ مشهد در کشور بی نظیر 
است

رئیس کمیسیون خدمات شهری بهداشت سلامت 
و محیط زیست شورای اسلامی مشهد در حاشیه 
بازدید رئیس شورای اسلامی شهر مشهد و اعضای 
کمیسیون خدمات شــهری بهداشت، سلامت و 
ایمنی شورای شــهر، از اقدامات صورت گرفته در 
راستای ســاماندهی رودخانه کشف رود و احداث 
تصفیه خانه سپتاژ مشــهد، در راستای حفاظت از 
محیط زیست کلانشهر مشهد طی سال های اخیر 

قدردانی کرد.
به گزارش صبح امروز، حســن کریم دادی با اعلام این خبر اظهار کرد: ســاماندهی کشف رود به 
عنوان یکی از اصلی ترین معضلات زیســت محیطی کلانشهر مشهد طی دهه های اخیر مطرح 
بوده است و امید اســت با مدیریت واحدی که در حال حاضر با محوریت شهرداری مشهد شکل 
گرفته، بتوان برای همیشه بسیاری از معضلات زیست محیطی موحود در این رودخانه را مرتفع کرد.

وی افزود: ساماندهی کامل این رودخانه نیازمند تخصیص اعتبارات ویژه ای است و در تلاشیم تا با 
کمک استاندار خراسان رضوی و همراهی سازمان حفاظت محیط زیست، بسیاری از موانع موجود 

را برطرف کنیم.
کریمدادی تصریح کرد: خوشبختانه تا کنون اقدامات بسیار مطلوبی در این حوزه صورت گرفته و 
عرصه های گسترده درختکاری شده در حریم این رودخانه، علاوه بر ارتقای کیفیت زیست محیطی 
شمال شهر مشــهد، می تواند به یکی از تفرجگاه های اصلی این کلانشهر طی سال های آینده 

تبدیل شود.
وی اضافه کرد: تصفیه خانه سپتاژ مشهد در سطح کشور بی نظیر است که تاکنون پیشرفت فیزیکی 
۴0 درصدی داشته و خوشبختانه بخش اعظمی از تجهیزات مورد نیاز آن که ظرفیت تولیدش در 
داخل کشور وجود داشته، به دست متخصصان و نخبگان داخلی کشورمان تولید شده و تجهیزات 
خارجی ضروری نیز با وجود تحریم های ظالمانه علیه کشورمان خریداری شده است که این مهم 

گام بسیار مهمی در تکمیل این پروژه عظیم خواهد بود.
رئیس کمیسیون خدمات شهری، بهداشت، سلامت و محیط زیست شورای اسلامی شهر مشهد 
خاطر نشان کرد: با بهره برداری از تصفیه خانه سپتاژ، علاوه بر رفع دائمی معضل تخلیه تانکرهای 
فاضلاب ســپتاژ به داخل رودخانه کشف رود، پساب تصفیه شده این تصفیه خانه می تواند بخش 
گسترده ای از نیاز آب کشاورزی و فضای سبز کلانشهر مشهد را نیز تامین کند که این موضوع نیز 

با توجه به بحران کم آبی در اقلیم خشک منطقه، از اهمیت بسیار بالایی برخوردار است.

معاون شهردار: ۵۵ هکتار فضای سبز ویژه 
بانوان در مشهد احداث می شود

معاون خدمات شــهری شهرداری مشــهد از احداث 1۴ بوستان و فضای سبز شهری ویژه بانوان 
مشهدی در سطح کلانشهر مشهد و در فضایی به وسعت بیش از 55 هکتار خبر داد.

به گزارش صبح امروز، مهدی یعقوبی با اعلام این خبر اظهار کرد: طی سال های اخیر فضای سبز 
کلانشهر مشهد رشد قابل توجهی داشته است، به گونه ای که طی 10 سال گذشته با وجود رشد و 
توسعه شهر و افزایش جمعیت، سرانه فضای سبز به ازای هر شهروند مشهدی دو برابر شده و پیش 
بینی می شود با برنامه ریزی های صورت گرفته تا پایان سال جاری به حدود ۲0 متر مربع به ازای 

هر شهروند مشهدی برسد.
وی افزود: توسعه فضاهای سبز اختصاصی بانوان همواره یکی از مطالبات شهروندان بوده که در این 
راستا با برنامه ریزی ها و اقدامات صورت گرفته در سال های اخیر تلاش شده است تا در بیشتر نقاط 
شهر فضاهای سبز اختصاصی بانوان در قالب بوستان های اختصاصی و یا فضاهای سبز اختصاصی 

بانوان در داخل بوستان ها، ایجاد شود.
یعقوبی بیان کرد: در همین راســتا تاکنون بیش از 55 هکتار فضای ســبز اختصاصی بانوان در 
کلانشهر مشهد در 1۴بوستان ایجاد شده، که بیشترین فضاهای اختصاصی به ترتیب در مناطق 6، 

چهار، دو و هفت بوده است.
وی اضافه کرد: در میان فضاهای ایجاد شــده، بوســتان های حجاب، ریحانه و مادر و کودک به 
طور کامل به بانوان اختصاص دارند و در بوستان های پردیس، بهار، بهشت، ارم، وحدت، رجا، امید، 

نصرت، طرق، وکیل آباد و ملت، فضای اختصاصی بانوان احداث شده است.
یعقوبی در پایان خاطرنشان کرد: هم اکنون فضای اختصاصی بانوان در بوستان وکیل آباد و بوستان 

نصرت در مراحل پایانی خود قرار دارد و به زودی در اختیار بانوان مشهدی قرار خواهد گرفت.

پهنه های مستعد، در اولویت مدیریت شهری 
برای خروج از حاشیه شهر

عضو کمیسیون ســاماندهی حاشیه شهر شورای شهر مشهدمقدس گفت: برخی نقاط در مناطق 
کم برخوردار، آمادگی بیشــتری برای خروج از حاشیه شهر را دارند و با حداقل امکانات و اعتبارات، 

امکان خروج آنها از سرانه  و وضعیت نامطلوب حاشیه شهر را باید در اولویت بگذاریم.
به گزارش صبح امروز، مجید طهوریان عسکری در حاشیه بازدید رئیس و جمعی از اعضای شورای 
شــهر از پروژه های عمرانی درحال اجرای مناطق مختلف شهرداری، اظهارکرد: اگر قرار است که 
رونق اقتصادی و اجتماعی در منزلت زندگی شهری ایجاد کنیم، بخش زیادی از این مهم در زندگی 

روزمره مردم با تسهیل و ایجاد شرایط زندگی همراه با آرامش و زندگی همراه با مطولبیت است.
وی افزود: در بحث توســعه خدمات و گســترش و پیشرفت پروژه های عمرانی، به اندازه مطلوب، 
در حاشیه شهر موفق نبوده ایم و لذا شورای ششم تمام تلاش خود را می کند که شیب خدمات را، 
براســاس توصیه های نماینده محترم ولی فقیه در استان و همچنین تاکیدات مقام معظم رهبری، 
به ســمت مناطق حاشیه شــهر ببرد تا از این طریق بتوان فاصله بین حاشیه و متن اصلی شهر را 

کاهش داد.
عضو کمیسیون ساماندهی حاشیه شهر شورای شهر مشهد با بیان اینکه فشارها و مشکلات حاشیه 
شــهر زیاد است و شاید نتوان در یک دوره ۴ ساله آنها را کاهش داد، گفت: برخی نقاط در مناطق 
کم برخوردار، آمادگی بیشــتری برای خروج از حاشیه شهر را دارند و با حداقل امکانات و اعتبارات، 

امکان خروج آنها از سرانه  و وضعیت نامطلوب حاشیه شهر را باید در اولویت بگذاریم.
طهوریان عسکری افزود: سایر محلات را هم به تناسب میزان جمعیت و سرانه های میانگین شهری 

کمک می کنیم که هم توسعه عمرانی و هم توسعه خدماتی داشته باشند.

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان رضوی:

لازمه موفقیت در رفع تداخلات اراضی ملی 
هماهنگی بین دستگاه های مؤثر است

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان رضوی بر ضرورت تسریع در اجرای موارد رفع تداخلات 
اراضی ملی و اجرای طرح کاداستر در شهرستان مشهد تاکید کرد.

محسن فنودی در نشستی با رؤسای ادارات منابع طبیعی و جهاد کشاورزی شهرستان مشهد اظهار 
کرد: لازمه موفقیت در رفع تداخلات اراضی ملی و اجرای طرح کاداستر ایجاد هماهنگی بیشتر بین 
دستگاه های ذی مدخل در موضوع از جمله جهاد کشاورزی و منابع طبیعی و آبخیزداری است  که 
این هماهنگی در حد اعلاء انجام شده  و ثمرات و برکات این هماهنگی ها طبیعتا موجبات تسریع 

در اجرای پروژه ها را فراهم می کند.
به گزارش روابط عمومی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان رضوی، وی افزود: مساحت 
شهرســتان مشــهد بالغ بر ۹30 هزار هکتار بوده  که از این میزان ۴8۷ هزار هکتار اراضی ملی 

است  که نیازمندحراست و مراقبت ویژه هستند.
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رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر مشهد مقدس گفت: کرونا ثابت کرد که 
نیت و قصد اصلی افرادی که به مشهد مقدس سفر می کنند، زیارت است و نه مقوله گردشگری. به 
گزارش صبح امروز به نقل از ایسنا حجت الاسلام حسن منصوریان با بیان اینکه در بحث زیارت، 
نســبت به اقداماتی که تاکنون انجام شــده، نیازمند اتفاقات وسیع تری هستیم، اظهارکرد: اقتصاد 
مشهد را نسبت به مقوله زیارت سهیم می دانیم و به  دنبال این هستیم که از بحث اقتصادی زیارت 
برای مدیریت شــهری اســتفاده کنیم. وی افزود: کرونا ثابت کرد که نیت و قصد اصلی مسافری 
که به مشــهد مقدس سفر می کند، زیارت است و نه مقوله گردشگری؛ شهرهای دیگر در شرایط 
کرونایی میزبان مسافران مختلفی بودند اما در مشهد این گونه نبود و مسافری نداشتیم. زائری که 

وارد مشهدالرضا)ع( می شود باید متناسب با خود سهمی برای رونق اقتصاد شهر داشته باشد؛ به عنوان مثال، سوغات می تواند بازار خوبی برای 
شهروندان مشهدی ایجاد کند و به برکت وجود زائر بتوان اشتغال زایی نمود و ایجاد درآمد کرد. حجت الاسلام منصوریان با بیان اینکه یکی 
دیگر از نکات مدنظر شورای ششم شهر مشهد در بحث زیارت، ماندگاری زائر است، تصریح کرد: به میزانی که ماندگاری زائر افزایش پیدا کند، 
رونق اقتصادی نیز بیشتر خواهد شد و ظرفیت های کارآفرینی فعال تر می شوند. وی ادامه داد: رونق اقتصادی در مشهد باید پیرامون شان و 
شعور هویت رضوی باشد و برهمین اساس، شورای ششم به مقوله »زیارت« به  عنوان یک پتانسیل قوی نگاه می کند تا بتواند آن را فعال کند.

شهردار مشهد از روند اجرای هشت پروژه بزرگ عمرانی شهر بازدید کرد.
به گزارش صبح امروز ســید عبدالله ارجائی روز گذشــته در اولین جمعه کاری، از 
هشت پروژه مختلف عمرانی در حال اجرا بازدید و از نزدیک در جریان وضعیت این 

پروژه ها قرار گرفت.
در این بازدید که با حضور هاشــم دائمی رییس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای 
اســلامی شــهر، معاون عمران حمل ونقل وترافیک شــهرداری مشهد و جمعی از 
مدیران شهری انجام شد، ارجائی با حضور در محل اجرای هشت پروژه کنارگذرمسیر 
دسترسی شــاندیز ازمیدان نمایشگاه، توسعه بوستان وکیل آباد، رودپارک، چپ گرد 
غیر همســطح حاج قربان، تقاطع غیر همســطح خلیج فارس، تقاطع چهار سطحی 

آزادگان و دوربرگردان زیرگذر آزادی –جانباز ضمن خدا قوت به کارگران و دست اندرکاران این پروژه در جریان گزارش روند 
اجرایی این پروژه ها قرارگرفته و نکاتی را برای به سرانجام رسیدن به موقع پروژه ها به مدیران حوزه عمران تاکید کرد. 

سید عبدالله ارجائی از اواسط هفته گذشته به عنوان شهردار مشهد در دوره ششم شروع به کار کرده است و عصر امروز شنبه 
مراسم  تکریم  و معارفه شهردار مشهد انجام می شود.

نیت اصلی سفر به مشهد زیارت است، نه گردشگری بازدید شهردارمشهد از 8 پروژه بزرگ عمرانی شهر

شهردار مشهد برای مقابله با ویروس کرونا اعلام آمادگی کرد:

امکانات مدیریت شهری در خدمت سلامت مردم
شهردارمشهد با تاکید بر اهمیت سلامت شهروندان و اولویت 
بسیار زیاد آن، گفت: برهمین اساس تمامی امکانات مدیریت 
شهری، حتی اتاق شهردار در خدمت حفظ سلامت مردم و 

مقابله با ویروس کرونا خواهد بود.
به گزارش صبح امروز،  سید عبدالله ارجائی، بامداد روز گذشته 
در حاشیه بازدید از مرکز واکسیناسیون شهید سردار حاج قاسم 
ســلیمانی واقع در نمایشگاه بین المللی که با حضور رییس 
دانشگاه علوم پزشکی انجام شد، افزود: سلامت مردم برای ما 
در درجه اول اهمیت قراردارد لذا تمامی امکانات شهرداری را 
برای مقابله با ویروس کرونا در اختیار دانشگاه علوم پزشکی 

و ستاد کرونا قرارداده و خواهیم داد.
وی اضافه کرد: درهمین راســتا از دانشــگاه علوم پزشکی 
خواسته ایم تا بدون هیچ محدودیتی سرعت و ظرفیت انجام 
واکسیناسیون را افزایش بدهند، شهرداری هم این آمادگی را 

دارد تا در این مسیر از آنها حمایت و پشتیبانی کند.
شهردارمشــهد تصریح کرد: به هر میزان که دانشگاه علوم 
پزشــکی بتواند واکسن تامین کند، آمادگی ایجاد زیرساخت 
و در اختیار گذاشــتن محل انجام واکسیناسیون را در نقاط 

مختلف شهر خواهیم داشت.
ارجائــی با بیان اینکه همچنین ایــن آمادگی وجود دارد که 
برای واکسیناسیون مردم، تمامی اماکن در اختیار شهرداری، 
محیا شــود، اظهارکرد: در همین راســتا اکنون مرکز انجام 

واکسیناسیون شهید ســردار حاج قاسم سلیمانی شهرداری 
مشهد در نمایشگاه بین المللی آماده شده است که ظرفیت 
انجام روزانه 15هزار واکسیناسیون را در صورت تامین واکسن 

از سوی دانشگاه علوم پزشکی دارد.
وی گفت: درمجموع آمادگی داریم برای حفظ سلامتی مردم 
عزیز، تمامی امکانات شهرداری، حتی اتاق شهردار را برای 
پیشــگیری و مقابله با ویروس کرونا دراختیار دانشگاه علوم 

پزشکی قراردهیم.
حمایت و پشتیبانی شورا از مقابله با کرونا

هم چنین رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی 
شهر مشهد مقدس در حاشیه این بازدید گفت: شورای شهر 
آماده حمایت و پشتیبانی از دانشگاه علوم پزشکی برای مقابله 

با کرونا است.
هاشم دائمی افزود: حدود یک ماه پیش پیشنهاد راه اندازی 
مرکز واکسیناســیون خودروئی از ســوی شــورای شهردر 

نمایشگاه بین المللی ارائه شد.
وی اضافه کرد: خوشــبختانه با هم افزایی خوبی که میان 
اعضای شورای شهر، شهرداری و سایر ارگانها وجود داشت 
اقدامات اولیه انجام و لایحه ای در این خصوص در شورای 

شهر به تصویب رسید.
رییس کمیســیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر 
مشــهد مقدس با بیان اینکه طبق ایــن مصوبه بودجه ای 

برای راه اندازی و تجهیز نمایشــگاه بین المللی برای انجام 
واکسینسایون و سایر موارد مورد نیاز در نظرگرفته شده است، 
اظهارکرد: اگر دانشگاه علوم پزشکی در آینده برای مقابله با 
کرونا بازهم نیاز به کمک داشته باشند شورای شهر با قدرت 

از آن حمایت و پشتیبانی خواهد کرد.
دائمی ادامه داد: در مجموع همانطور که شهردارمشــهد هم 
تاکید داشتند، سلامت جامعه و سلامت مردم برای شهرداری 

و شورای شهر در اولویت قراردارد.
تاکید رییس دانشگاه علوم پزشکی مشهد برای در 

اختیار گذاشتن مکان ویژه واکسیناسیون
هم چنی رئیس دانشگاه علوم پزشکی مشهد نیز در این بازدید 
گفت: بیشــترین حمایت و کمک به دانشگاه علوم پزشکی 
برای پیشــگیری و مقابله با ویروس کرونا از سوی مدیریت 

شهری مشهد انجام شده است.
 سید محمدحسین بحرینی افزود: با این حال با آغاز به کار 
ترکیب جدید شورای شهر و به ویژه انتخاب شهردار جهادی 
مشهد انتظار ما از مدیریت شهری و در مقابل انتظار مدیریت 
شهری از دانشگاه علوم پزشکی در حوزه سلامت مردم بیشتر 

شده است.
وی اضافه کرد: درحوزه واکسیناســیون مردم برای مقابله با 
ویروس کرونا، در اختیار گذاشــتن اماکن بخشی از نیاز ما را 
حل می کند، اما درکنار مکان به تجهیز کردن آنها و تامین 

نیروی انســانی هم نیاز داریم که شــهردار مشهد قول داده  
است برای رفع این نیازها نیز به دانشگاه علوم پزشکی مشهد 

کمک کند و ما نیز درمقابل قول تامین واکسن را داده ایم.
رییس دانشگاه علوم پزشکی مشهد گفت: ظرفیتی که برای 
انجام واکسیناسیون در مرکز سردار شهید حاج قاسم سلیمانی 
در نظر گرفته شده 15 تا ۲0 هزار نفر و قابل افزایش است اما 
این موضوع بســتگی به میزان واکســنی دارد که در اختیار 

دانشگاه علوم پزشکی مشهد قرار خواهد گرفت.
براســاس اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی طی ۲۴ ساعت گذشته، 
۴۴5 بیمار کووید 1۹ جان خود را از دســت داده و مجموع 
جان باختگان این بیماری در کشــور به 113 هزار و 380 تن 

رسید.
به گزارش روز جمعه ایرنا از وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی، تا کنون ۲1 میلیون و ۷53 هزار و ۲0 نفر دُز اول 
واکسن کرونا و 11 میلیون و 6۹6 هزار و 56۹ نفر نیز دُز دوم 
را تزریق کرده و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور 

به 33 میلیون و ۴۴۹ هزار و 58۹ دُز رسید.
همچنین در شبانه روز گذشته یک میلیون و 3۹ هزار و ۹6۲ 

دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شد.
در حال حاضر ۲۴6 شهر کشور در وضعیت قرمز، 1۴۴ شهر 

در وضعیت نارنجی و 58 شهر در وضعیت زرد قرار دارند.

سخنگوی شورای اسلامی شهر مشهد مقدس گفت: یکی 
از مشکلات ما در این پروژه ها، عدم پیش بینی راهکارهای 
اقتصادی در زمان بهره برداری اســت و از این به بعد، در 
پروژه های عمرانی قطعا مشــاور فرهنگی و اقتصادی از 
این پس تعریف می کنیم تا نســبت به تهیه پیوست های 

فرهنگی و اقتصادی اقدام نمایند.
به گزارش صبح امروز، موسی الرضا حاجی بگلو، درحاشیه 
بازدید رئیس و جمعی از اعضای شــورای اسلامی شهر 
مشهد از پروژه های عمرانی در مناطق مختلف شهرداری، 

اظهارکرد: در ادامه بازدید اعضای شــورای شهر از پروژه های شهری امروز هم بازدید از 10 پروژه عمرانی در حال اجرا 
در نقاط مختلف شهر مشهد در دستورکار قرار گرفت تا با بررسی میدانی مشکلات و رسیدگی به آنها بتوانیم زودتر شاهد 

افتتاح پروژه ها و باز شدن گرهی از مشکلات شهروندان باشیم.
وی با اشاره به پروژه پارکینگ طبقاتی هشت آباد، گفت: این پروژه تا بهمن ماه سال جاری به بهره برداری خواهد رسید و در 
اختیار عموم مردم قرار می گیرد. حاجی بگلو با بیان اینکه یکی از مشکلات ما در این پروژه ها، عدم پیش بینی راهکارهای 
اقتصادی در زمان بهره برداری است، افزود: در زمان تعریف پروژه باید جایگاه استفاده از ظرفیت های آن مدنظر قرار گیرد 
و از این طریق درآمدی برای همان مجموعه کســب کنیم. سخنگوی شورای اسلامی شهر مشهدمقدس تاکید کرد: از 
این پس در پروژه های عمرانی قطعا مشاور فرهنگی و اقتصادی تعریف می کنیم تا نسبت به تهیه پیوست های فرهنگی 
و اقتصادی اقدام نمایند. حاجی بگلو در ادامه با اشاره به تقاطع ۴سطحی آزادگان، گفت: یک فاز این پروژه به بهره برداری 
رسیده و پروژه تا پایان سال تکمیل می شود. پروژه پارک وکیل آباد، دیگر محور صحبت های سخنگوی شورای شهر مشهد 
بود و در این خصوص تصریح کرد: پارک وکیل آباد یکی از پارک های بسیار مهم و با ظرفیت شهر است که عملیات اجرایی 
آن باید در اسرع وقت به پایان برسد؛ به همین منظور در بودجه سال 1۴01 حتما اعتبار مورد نیاز برای بهره برداری لحاظ 
خواهد شــد. وی از بررسی طرح اتصال پارک وکیل آباد به رودپارک چهل بازه در کمیسیون های تخصصی شورای شهر 
خبرداد و افزود: با اتصال این دو پارک، فضای سبز ۲00 هکتاری ایجاد می شود و فرصت خوبی برای ایجاد ظرفیت های 
اقتصادی خواهد بود. حاجی بگلو با اشاره به نمایشگاه بین المللی مشهد که در این مسیر قرار دارد، گفت: اگر بتوان انتقال 
و جابجایی نمایشــگاه را کلید زد و شهر نمایشگاهی در حاشیه شهر ایجاد کنیم، از این طریق می توان رونق اقتصادی و 
زیرساختی خوبی در حاشیه شهر شکل داد. سخنگوی شورای اسلامی شهر مشهدمقدس درخصوص پروژه چهل بازه نیز 
اظهارکرد: عملیات عمرانی و اجرایی ۲5 هکتار از این پروژه به اتمام رسیده و ۲0 هکتار دیگر مانده که باید تا پایان سال 
به اتمام برســد؛ خوشبختانه در بودجه سال 1۴00 شهرداری این موضوع دیده شده ولی اعتبار تخصیصی کافی نیست و 
در اصلاح بودجه باید افزایش یابد. حاجی بگلو در ادامه با اشاره به پروژه خلیج فارس یا همان تقاطع مجیدیه به میثاق که 
براساس صحبت های پیمانکار تا پایان ماه جاری به بهره برداری خواهد رسید، گفت: دیگر پروژه ای که امروز اعضای شورای 
شهر از آن بازدید کردند، پارک 380 هکتاری خورشید در منطقه ۹ شهرداری مشهد بود که متاسفانه به دلیل نبود اعتبارات، 
فاز به فاز درحال انجام است. وی با بیان اینکه براساس روند کنونی پروژه پارک خورشید تا ۲0 سال آینده هم به بهره برداری 
نمی رسد، گفت: تزریق خرد خرد و سالیانه اعتبار موجب متضرر شدن مدیریت شهری می شود چراکه بهره برداری کامل رخ 
نمی دهد؛ حوزه اقتصادی باید به این پروژه ورود کند و از ظرفیت سرمایه گذاری استفاده نماید. حاجی بگلو افزود: یکی از 

نکات مهم در بحث جذب سرمایه گذار برای پارک خورشید، مسیر ۹ کیلومتری مناسب برای نصب تلکابین است.

رئیس کمیســیون عمران، حمل ونقل و ترافیک 
شــورای شهر مشــهدمقدس گفت: اصلی ترین 
مشــکل پیش روی پروژه های عمرانی، تامین 
منابع مالی بوده که شــورای شــهر و مدیریت 
شــهری به جد پیگیر رفع این مشکل است و به 
زودی براساس برنامه تدوین شده، تزریق مالی به 

پروژه ها انجام می شود.
به گزارش صبح امروز  رئیس و جمعی از اعضای 
شــورای شهر مشــهد به منظور بررسی آخرین 
وضعیت پیشرفت و مسائل و مشکلات پروژه های 

عمرانی سطح شهر، از برخی پروژه ها بازدید کردند.
ایمان فرهمندی، رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای شهر مشهد در حاشیه این بازدیدها با بیان 
اینکه طی سنوات گذشته پروژه های بسیار خوبی در مسیر توسعه شهر شکل گرفته که برخی از آنها به سرانجام رسیده 
و برخی دیگر نیز درحال اجراست، گفت: بسیار خرسندیم که تا پایان سال، عملیات عمرانی و اجرایی 10 پروژه براساس 

برنامه زمان بندی تا پایان سال به اتمام خواهد رسید.
وی افزود: مهمترین این پروژه ها، تقاطع ۴سطحی آزادگان بوده که بخش قابل توجهی از آن امسال به بهره برداری 

می رسد؛ تقاطع ها و پارک ها و پارکینگ ها از دیگر پروژه ها هستند.
رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای شهر مشهد، اصلی ترین مشکل پیش روی پروژه های عمرانی را 
تامین منابع مالی و محدودیت های پیش آمده طی ماه های گذشته دانست و اظهارکرد: شورای شهر و مدیریت شهری 

به جد پیگیر رفع این مشکل است و به زودی براساس برنامه تدوین شده، تزریق مالی به پروژه ها انجام می شود.
فرهمندی گفت: امیدواریم این فاصله ایجاد شده اثریی روی برنامه زمان بندی پروژه ها نداشته باشد و همه در موعد 
مقرر به بهره برداری برسند. وی با بیان اینکه در هفته های آینده نیز بازدیدهای مختلفی از پروژه های عمرانی سطح 
شــهر خواهیم داشت، افزود: گزارش جزء به جزء این پروژه ها را دریافت می کنیم تا موجب تسریع در روند پیشرفت 

پروژه ها و توسعه آنها به ویژه در مناطق کم برخوردار شویم.
رئیس کمیسیون اقتصادی، ســرمایه گذاری و مشارکت های شورای شهر مشهدمقدس گفت: کمیسیون اقتصادی 
به دنبال فعال کردن ظرفیت تمامی پروژه  های سطح شهر و تعریف پروژه های جدید اقتصادی در مجموعه های درحال 
اجراست تا از ظرفیت آنها به بهترین شکل استفاده شود. مجید دبیریان با بیان اینکه یکی از اهداف بازدیدها، شناسایی 
بیشتر ظرفیت های شهر و پروژه هایی است که تاکنون تعریف شده اند، اظهارکرد: این شناخت باعث می شود که بتوان 
از ظرفیت پروژه ها، استفاده حداکثری داشت. وی افزود: اعضای شورای شهر هرکدام با نگاه تخصصی خود به پروژه ها 
نگاه می کنند و طبیعی است که کمیسیون اقتصادی و سرمایه گذاری نیز از بعد و نگاه خاص خود هر پروژه  را بررسی و 
رصد می کند. دبیریان با بیان اینکه کمیسیون اقتصادی به دنبال فعال کردن ظرفیت تمامی پروژه  ها و تعریف پروژه های 
جدید اقتصادی در مجموعه های درحال اجراست، گفت: این پروژه ها هم شامل پروژه هایی می شود که به بهره برداری 
رســیده اند و هم پروژه هایی که عملیات اجرایی و عمرانی آنها درحال انجام اســت. رئیس کمیســیون اقتصادی و 
سرمایه گذاری شورای شهر مشهد خاطرنشان کرد: به عنوان مثال فضاهای سبز متعددی در سطح شهر داریم که از 
این فضاها صرفا برای تفریح استفاده می شود؛ تلاش ما بر این است که پروژه های اقتصادی برای آنها تعریف کنیم. ود
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فیروز کریمی سرمربی تراکتور شد
هیات مدیره باشگاه تراکتور فیروز کریمی را به عنوان سرمربی جدید تیم انتخاب کرد.

به گزارش ایسنا و به نقل از رسانه رسمی باشگاه تراکتور، پیرو استعفای فراز کمالوند، هیات 
مدیره باشگاه پس از بررسی شرایط، فیروز کریمی را با توجه به شناخت وی از وضعیت تیم، 

به عنوان سرمربی جدید انتخاب کرد.
یادآور می شــود، فیروز کریمی در هفته های پایانی فصل اخیر نیز هدایت تراکتور را بر عهده 
داشــت و کارنامه موفقی را از خود بر جا گذاشت و هیات مدیره باشگاه با در نظر گرفتن این 
موضــوع و هم چنین فرصت اندک باقی مانده تا بازی مقابل النصر عربســتان، هدایت تیم را 

به او سپرد.

فوتبال ایران بار دیگر اول آسیا شد
تیم ملی فوتبال ایران رده نخست آسیا در رده بندی فیفا را پس گرفت.

به گزارش ایسنا، بعد از پایان دیدارهای ملی فوتبال جهان در ماه سپتامبر، رده بندی تیم های 
ملی نیز مشــخص شــد و مهم ترین نکته برای فوتبال ایران، صعود دوباره به صدر تیم های 

آسیایی بود.
تیم ملی فوتبال ایران توانســت در دومین دیدار خود در انتخابی جام جهانی با سه گل عراق 
را از پیش روی بردارد و 6 امتیازی شــود. این نتیجه باعث شــد تا تیم ملی فوتبال ایران با 
۴ پله صعود در رده ۲۲ جهان و اول آســیا قرار گیــرد و به این ترتیب تیم ملی فوتبال ایران 
برای اولین بار بعد از جام ملت های آســیا، رده نخست تیم های آسیایی در رده بندی فیفا را از 

ژاپن پس گرفت.

تکرار اشتباهی بزرگ در استقلال
باشگاه استقلال که بر اثر تصمیمی اشتباه در گذشته از سوی AFC جریمه مالی سنگینی شد، 

به طرز عجیبی در حال تکرار این اشتباه است.
به گزارش خبرنگار مهر، زمانی که تیم فوتبال استقلال برای حضور در مرحله مقدماتی لیگ 
قهرمانان آسیا عازم عربستان شد، در تصمیم عجیبی و اشتباه افسر امنیتی باشگاه را به همراه 
نبرد تا به همین دلیل، از ســوی کنفدراســیون فوتبال آسیا با جریمه سنگین ۲1 هزار دلاری 

مواجه شود.
در حالی که به نظر می رســید تحمل چنین جریمه سنگینی از ســوی AFC باعث شود باشگاه 
استقلال دیگر چنین اشتباهی مرتکب نشود، اما گویا آنها از جریمه گذشته عبرت نگرفته و همچنان 
بر خلاف قوانین بین المللی فوتبال، بر عدم استفاده از افسر امنیتی در دیدارهای بین المللی اصرار 
دارند. طبیعتاً این موضوع باز هم می تواند این باشگاه را به جریمه مالی سنگین دیگری نزدیک کند. 
استقلال در حال حاضر به منظور دیدار با الهلال عربستان در کشور امارات به سر می برد و همچنان 
افســر امنیتی این تیم را در اردوی امارات همراهی نمی کند. چنین به نظر می رسد تصمیمی هم 
برای اضافه کردن افسر امنیتی تا روز بازی با الهلال به اردوی این تیم نیست که در این صورت به 
احتمال قوی استقلالی ها باز هم باید منتظر یک جریمه مالی سنگین از سوی AFC باشند. دیدار 
تیم های استقلال و الهلال دوشنبه ۲۲ شهریور و از ساعت ۲1:30 در دبی برگزار می شود که میزبان 

این بازی، آبی پوشان تهران هستند.

پول سرمربی از کجا می آید؟

پرسپولیس در سومین پرونده »گیر« افتاد
باشگاه پرسپولیس بار دیگر به خاطر بدهی های 
مانده از گذشــته با محرومیت از حضور در نقل و 
انتقالات روبرو شــد و با وجود این که دو بدهی 
سنگین را رد کرده بود اما در سومین پرونده »گیر« 

افتاده است.
به گزارش خبرنگار مهر، باشــگاه پرسپولیس با 
حکم کمیته انضباطی فدراسیون جهانی فوتبال 
تا پنجشنبه گذشته فرصت پرداخت طلب گابریل 
کالدرون ســرمربی پیشین آرژانتینی و دستیارش 

خواکین را داشت.
سرخپوشــان پایتخت که پس از استعفای جعفر 
ســمیعی از مدیرعاملی زیر نظــر مجید صدری 
فعالیت خود را دنبال می کنند موفق به تأمین منبع 
6۹0 هزار دلاری این بدهی نشدند. بدهی بزرگی 
که در دوران مدیرعاملی محمدحسن انصاریفرد به 

پرسپولیس تحمیل شد اما او این بدهی را پرداخت 
نکرد تا کار به دوران سرپرستی مهدی رسول پناه 

و مدیرعاملی جعفر سمیعی بکشد.
مدیــران وقت باشــگاه نیز هرکــدام در دوران 
مدیریتی خود درگیر بدهی های قبل تر شــدند. 
رسول پناه بدهی به برانکو ایوانکوویچ را پرداخت 
کرد و ســمیعی نیز طلب ماریو بودیمیر را داد تا 
بخش قابل توجهــی از بودجه های جاری صرف 

این موضوعات شود.
باشگاه پرسپولیس در فصل گذشته با وجود تکرار 
قهرمانی در لیگ برتر و کسب نایب قهرمانی در 
آسیا پاداشی را دریافت نکرد تا سمیعی مجبور شود 
حدود ۷5 میلیارد تومان قرض بگیرد تا هزینه های 
فصل گذشــته و همچنین بدهی به خارجی ها را 

پرداخت کند.

قرضی که قرار است از منبع درآمدهای این تیم 
از AFC پرداخت شود اما تحریم های بین المللی 
مالی مانع از انتقال این پول به حساب پرسپولیس 
شده است و سرخ ها نمی توانند آن را دریافت کنند.
ســمیعی در دوران کم حاشیه مدیریتی خود تنها 
توانســت قرض بگیرد تا هر وقت این پول رسید 

آن را تسویه کند.
حالا مجید صــدری که به دلیل بازنشســتگی 
نمی تواند مدیرعامل پرســپولیس شود در دوران 
کوتاه مدت سرپرستی اش ملزم به پرداخت بدهی 
ســنگین 6۹0 هزار دلاری کالــدرون و خواکین 

است.
پولی که رئیس هیأت مدیره پرسپولیس قرار بود 
همچون پروژه پرداخت زمستانی به بودیمیر پیش 

برود اما این اتفاق نیفتاد.

صدری در زمستان سال گذشــته توانست پول 
قرض بگیرد و پول بودیمیر را بدهد تا یحیی گل 
محمدی خرید زمســتانی داشته باشد اما این بار 

برای کالدرون با مشکل تأمین پول روبرو شد.
باشگاه پرسپولیس با علم بر اینکه در دادگاه عالی 
ورزش به محکومیت مقابل کالدرون تن خواهد 
داد صرفاً جهت اتلاف وقت، این پرونده را پیگیری 
کــرد تا پول او را فراهم کند. دادگاه CAS نیز نه 
تنها بدهی سرخ ها به پیرمرد آرژانتینی را تأیید کرد 
بلکه این باشگاه را به پرداخت سود پنج درصدی 
بابت هر ســال دیرکــرد و همچنین هزینه های 

دادگاه محکوم کرد.
فیفا نیز تا ۹ ســپتامبر )هجدهم شهریورماه( به 
باشگاه پرسپولیس مهلت داد تا این پول را واریز 
کند. سرخپوشان نیز همچون تابستان قبلی شروع 

به جذب بازیکن تا ایــن تاریخ کردند تا با تیمی 
کامل برای ادامه رقابت های لیگ قهرمانان ۲0۲1 

و همچنین لیگ برتر بیست و یکم آماده شوند.
باشگاه پرسپولیس با جیب خالی از پول، مکاتبه با 
کالدرون را ادامه داد تا از سرمربی آرژانتینی سابق 
خود وقت بگیرد. با این حال کالدرون پاســخی 
به این نامه ها نداد تا درخواســت مجید صدری 
مبنی بر مهلت دوماهه برای تســویه را نپذیرد و 
سرخ ها با سومین محرومیت در یک سال گذشته 
روبرو شــوند. اتفاقی تکراری در پرسپولیس که 
میراث مدیران قبلی این تیم بود و ســمیعی نیز 
نتوانست کاری برای این نابسامانی کند. حال باید 
دید سرپرست جدید باشگاه که به واسطه حضور 
چندماهه در پست ریاســت هیأت مدیره با امور 

جاری آشنا شده چه تدبیری پیش خواهد گرفت.

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک جغتاي

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهــي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابــر رأي اصلاحــی  شــماره   18/1۴00/105۴  -  1۴00/06/16  هیات اول/دوم 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رســمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جغتاي تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي خانم  
محترم محمدآبادی  فرزند  میرزا  بشماره شناسنامه 3۴۴ صادره از جغتای در ششدانگ 
یــک قطعه زمین مزروعي، به مســاحت ۴۲۴3.۴6 مترمربع،  پلاک  3 فرعی واقع در 
اراضــی عباس آباد پلاک 18۲ - اصلی از بخش ۷ ســبزوار حــوزه ثبت ملک جغتای 
خریداري مع الواســطه از مالک رسمي آقاي  علی اکبر راه چمنی فرزند قربانعلی محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي 
شــود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته 
باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1۴00/06/۲0   تاریخ انتشار نوبت دوم :  1۴00/0۷/0۴

حمیدرضا آریان پور- رئیس ثبت اسناد و املاک جغتای
5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴0060306۲۷10013۴5 
هیــات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم زیور باقری فرزند علی در یک ســهم مشــاع از دوازده سهم 
ششــدانگ یک باب منزل به مســاحت  181/۷0متر مربع قسمتی از پلاک 65  اصلی 
واقع در بلوار اول طبرسی – نرسیده به میدان فجر – روبه روی ایستگاه بی ارتی سمت 
راســت پلاک 16۲3 متعلق به خود متقاضی ) سهم الارث( محرز گردیده است. لذا به 
منظــور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایــی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نخواهد شــد. م.الف۹11 تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/6/۲0. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1۴00/۷/۴
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

5۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴0060306۲۷10013۴۲ 
هیــات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم زهرا باقری فرزند علی در یک ســهم مشــاع از دوازده سهم 
ششــدانگ یک باب منزل به مســاحت  181/۷0متر مربع قسمتی از پلاک 65  اصلی 
واقع در بلوار اول طبرسی – نرسیده به میدان فجر – روبه روی ایستگاه بی ارتی سمت 
راســت پلاک 16۲3 متعلق به خود متقاضی ) سهم الارث( محرز گردیده است. لذا به 
منظــور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایــی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نخواهد شــد. م.الف۹0۹ تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/6/۲0. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1۴00/۷/۴
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

5۱۱/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴0060306۲۷10013۴0 
هیــات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم فاطمه باقری فرزند علی در یک ســهم مشاع از دوازده سهم 
ششــدانگ یک باب منزل به مســاحت  181/۷0متر مربع قسمتی از پلاک 65  اصلی 
واقع در بلوار اول طبرسی – نرسیده به میدان فجر – روبه روی ایستگاه بی ارتی سمت 
راســت پلاک 16۲3 متعلق به خود متقاضی ) سهم الارث( محرز گردیده است. لذا به 
منظــور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایــی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نخواهد شــد. م.الف۹0۷ تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/6/۲0. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1۴00/۷/۴
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

5۱۱/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴0060306۲۷100133۹ 
هیــات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم بتول باقری فرزند علی در یک ســهم مشــاع از دوازده سهم 
ششــدانگ یک باب منزل به مســاحت  181/۷0متر مربع قسمتی از پلاک 65  اصلی 
واقع در بلوار اول طبرسی – نرسیده به میدان فجر – روبه روی ایستگاه بی ارتی سمت 
راســت پلاک 16۲3 متعلق به خود متقاضی ) سهم الارث( محرز گردیده است. لذا به 
منظــور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایــی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نخواهد شــد. م.الف۹05 تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/6/۲0. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1۴00/۷/۴
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

5۱۱/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴0060306۲۷10013۴8 
هیــات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم معصومه باقری فرزند علی در یک ســهم مشــاع از دوازده 
سهم ششــدانگ یک باب منزل به مســاحت  181/۷0متر مربع قسمتی از پلاک 65  
اصلی واقع در بلوار اول طبرســی – نرســیده به میدان فجر – روبه روی ایستگاه بی 
ارتی سمت راســت پلاک 16۲3 متعلق به خود متقاضی ) سهم الارث( محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نخواهد شــد. م.الف۹03 تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/6/۲0. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1۴00/۷/۴
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

5۱۱/۷اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴0060306۲۷1001350 
هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی بهاره باقری فرزند علی در یک سهم مشاع از دوازده سهم ششدانگ یک باب 
منزل به مســاحت  181/۷0متر مربع قســمتی از پلاک 65  اصلی واقع در بلوار اول 
طبرســی – نرســیده به میدان فجر – روبه روی ایستگاه بی ارتی سمت راست پلاک 
16۲3 متعلق به خود متقاضی ) ســهم الارث( محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خــود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکــور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه متضرر 
به دادگاه نخواهد شــد. م.الف۹01 تاریخ انتشــار نوبت اول: 1۴00/6/۲0. تاریخ انتشار 

نوبت دوم: 1۴00/۷/۴
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

5۱۱/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴0060306۲۷100135۲ 
هیــات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم نجمه  باقری فرزند علی در یک ســهم مشاع از دوازده سهم 
ششــدانگ یک باب منزل به مســاحت  181/۷0متر مربع قسمتی از پلاک 65  اصلی 
واقع در بلوار اول طبرسی – نرسیده به میدان فجر – روبه روی ایستگاه بی ارتی سمت 
راســت پلاک 16۲3 متعلق به خود متقاضی ) سهم الارث( محرز گردیده است. لذا به 
منظــور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایــی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نخواهد شــد. م.الف8۹۹ تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/6/۲0. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1۴00/۷/۴
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

5۱۱/۹اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴00603060۲1000860 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رســمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
فاطمه مراد پور فرزند اســماعیل بشماره شناســنامه 08۹001۴۷۷8۷ صادره از کاشمر 
درششدانگ یکباب ساختمان به مســاحت 15۷/۴5 متر مربع قسمتی ازپلاک  1۹3۷ 
فرعی از ۴  اصلی واقع درخراسان رضوی بخش ۴ حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری 
از مالک رســمی  آقای امیر قلی مصطفایی محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خــود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد./ ن. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/6/۲0. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1۴00/۷/۴
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

5۱۱/۱۰اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضــوع مــاده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامــه قانون تعییــن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر رای شماره 
1۴00603060۲10008۴5 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی ملک بردسکن 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم اعظم رضائی فرزند حســن بشــماره 
شناســنامه 5۷۲0033۷۷۷ صادره از بردسکن درششــدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 63 متر مربع قســمتی ازپلاک 3۹۴0 فرعی از ۴ اصلی واقع درخراسان 
رضوی بخش ۴ حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک رسمی  آقای حسین 
عنانی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نســبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالکیت صادر خواهد شــد./ ن. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/6/۲0. تاریخ انتشار 

نوبت دوم: 1۴00/۷/۴
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

5۱۱/۱۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴0063060۲1000866/865 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای 
قاسم نشــاطی فرزند عباس بشماره شناســنامه 30 صادره از بردسکن و خانم صدیقه 
صدقی به شــماره شناســنامه ۷5 فرزند حسن  بالسویه نســبت به ششدانگ یکباب 
ســاختمان به مساحت 1۲0/۴1 متر مربع قسمتی ازپلاک  ۹05 فرعی از۴  اصلی واقع 
درخراسان رضوی بخش ۴ حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک رسمی فاطمه 
قدیری احدی از ورثه علی قدیری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالکیت صادر خواهد شد./ ن. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/6/۲0. تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 1۴00/۷/۴
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

5۱۱/۱2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴00603060۲10008۴6 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی  آقای احمد جنگی فرزند علی بشــماره شناسنامه 11۲5 صادره از سبزوار 
درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 30۷/۷0 متر مربع قسمتی ازپلاک 1301  
فرعی از ۴ اصلی واقع درخراســان رضوی بخش ۴ بردســکن خریداری از مالک 
رســمی محمد رضا احمدیان محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد./ ن. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/6/۲0. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۷/۴
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

خانواده لاریجانی اگر همچنان خود را اصولگرا تعریف کنند، 
افق سیاسی  شان مبهم و بلاتکلیف می شود

ســید محمود میرلوحی فعال سیاســی اصلاح طلب:اگــر خانواده 
لاریجانی همچنــان خود را به عنوان یــک اصولگرا مطرح کنند 
به نظر می رســد که آفتاب و افق سیاسی  شــان مبهم و بلاتکلیف 
می شود و به سمت مســیر کاهندگی، حذف و انزوا پیش می روند.
خانــواده لاریجانــی و آقــای صــادق لاریجانــی موقعیت های 
فوق  العاده  ای داشتند در واقع چنین موقعیتی از یک جهت نمی تواند 
نقطه مثبتی باشــد یعنی دو قوه دست دو برادر باشد.ما سال هاست 
می گوییم که این توزیع قدرت در کشور، ایجاد انحصار در مناصب 
رســمی و مراکز قدرت پرهزینه و برای کشور گران تمام می شود.
جریان اصولگرایی خودشان می گویند که رویش و ریزش داریم اما 
متاسفانه به نظر می آید که با این رویه ای که پیش گرفتند مرتباً در 

حال ریزش هستند و هیچ رویشی ندارند./ایلنا

ترامپ: در رینگ بوکس بایدن را خیلی سریع ناک اوت می 
کنم!

دونالد_ترامپ روز پنجشــنبه در کنفرانسی مطبوعاتی درپاسخ به 
این سوال که اگر شــما مجبور بودید شنبه شب در رینگ بوکس 
مبارزه کنید چه حریفی را انتخاب می کردید گفت:اگر مجبور بودم 
در رینگ مبارزه کنم، ساده ترین حریف برای من »جو بایدن« بود.
فکر میکنم او خیلی سریع از پا درمی آمد. خیلی سریع!او زمانی من 
را می خواســت من را از نظر قدرت بدنی به چالش بکشد، اما او در 
مواجهه با من دچار مشــکل بزرگی خواهد شد و در چند ثانیه اول 

ناک آوت میشود./ایندیپندنت

نماینده مجلس: استعفای ۴ نماینده زیاد نیست؛ اگر توصیه و 
تذکر رهبری نبود ۲0 نماینده در کابینه حضور می یافتند

ذبیح الله اعظمی ســاردوئی، نماینــده جیرفت:اینکه چهار نماینده 
استعفا داده اند تعدادی زیادی نیست، اگر فرمایش های رهبری و 
توصیه و تذکر ایشــان به مجلس نبود از بین حدود 33 نفر اعضای 
کابینه دولت ســیزدهم حداقل ۲0 نفر را نمایندگان مجلس شکل 
می دادند.تذکر رهبری مبنی بر آنکه نمایندگان برای کسب پست 
های دیگر اســتعفا ندهند، منجر شد تا نمایندگان مراعات کنند و 
دولــت هم کابینه خود را از میان نماینــدگان انتخاب نکند. تعداد 
زیــادی از نمایندگان برای حضور در دولــت اعلام آمادگی کرده 
بودند و برای مصاحبه دعوت از انها صورت گرفته بود که با توصیه 

رهبری این اتفاق نیفتاد./برنا

سیدحسن خمینی: فریاد امام در مقابل کسانی بود که نمی 
توانستند لوازم دنیای جدید را درک کنند

به یک مشروب فروشی توجه می کنیم ولی به این که نباید حقی 
از جامعه ضایع شود، توجه نداریم.ایستادگی طالبان مقابل استکبار 

جهانی نبایــد ما را ذوق زده کند؛ بی توجهی این گروه به »آزادی 
های فردی« نباید فراموش شود.سیاســت های پوپولیســتی هیچ 
وقت توزیع ثروت را در جامعه پدید نمی آورد.استعمارســتیزی به 
این معناســت که شما خودتان را از همه دنیا عقب تر نبینید و این 
جور نباشد که کسی از بیرون بیاید تا کشور شما را عمران کند.این 
معنا نیست که هرچه دیگران دارند بد است؛ بلکه به این معنا است 
که ما هستیم که باید سرنوشت خود را انتخاب کنیم؛ نه بیگانگان.
اگر این امر محقق شــد، شما دیگر شما با پدیده فرار مغزها مواجه 

نمی شوید./ جماران

نماینده مجلس: در قزوین با طب سنتی میزان فوت کرونا را 
کاهش دادیم

فاطمه محمدبیگی، نماینده قزوین در مجلس:استان قزوین اولین 
استانی بود که وارد اســتفاده از طب سنتی در درمان کرونا شد. با 
آموزش پزشــکی و طب ســنتی میزان فوت کرونایی کاهش پیدا 

کرد، در حالی که در کشور هنوز رایج نشده بود./ایسنا

وزیر بهداشت: به طب سنتی علمی اعتقاد داریم
بهرام عین اللهی وزیر بهداشت:ما به طب سنتی علمی اعتقاد داریم 
و تأسیس دانشــکده طب سنتی و جذب متخصصین این حوزه در 
دســتور کار قرار دارد.طب سنتی ما زمان رضا شاه از بین رفت چرا 
که رگه هایی از مذهب در آن وجود داشت، اما در کشور هایی مانند 
هند رایج شد، از سال 8۴ طب سنتی را به صورت کارشناسی ارشد 

در آوردیم و تصمیم داریم دکتری این رشته ایجاد شود./دانشجو

خبر تازه رئیس دفتر رئیس جمهور از واردات واکسن کرونا
غلامحسین اسماعیلي رئیس دفتر رئیس جمهوري امروز از واردات 
حدود 100 میلیون واکســن تا پایان آبان امسال خبر داد و گفت: 
واکسیناســیون گســترده و مهار اپیدمي کرونا اولویت مهم دولت 
سیزدهم است.اسماعیلي امروز در یازدهمین اجلاس شوراي عالي 
نظام پرســتاري در باغ موزه دفاع مقدس، افزود: از ابتداي فعالیت 
دولــت جدید و فقط از ابتداي شــهریور تاکنون حدود 30 میلیون 
واکســن کرونا وارد شده و تا پایان شــهریور و فقط در همین ماه 
۴0 میلیون واکســن کرونا وارد کشور مي شود.او ادامه داد: دولت 
سیزدهم به مســئله کرونا توجه ویژه و براي مدیریت آن برنامه و 
راهکار دارد. مهمترین اقدام براي مهار این بیماري واکسیناســیون 
گسترده است. همه تلاش در دولت این است که در مهر و آبان از 
طریق واردات و تولید داخل، میزان واکسن تامین شده در کشور را 

به 100 میلیون دز برسانیم.

نظر بانوي اصولگرا درباره نقش رئیسي و دولت در عملي 
کردن بیانیه گام دوم انقلاب

یک چهره سیاســي اصولگرا گفت: آقاي رئیسي قطعا با شعارهایي 

کــه دادند و با توجــه به تواني کــه دارند و اعضــاي دولتي که 
انتخــاب کردند مي توانند در عملي کردن بیانیه گام دوم تاثیرگذار 
باشــند.»لاله افتخاري«، چهره سیاسي اصولگرا، در گفت و گو با 
برنا اظهار کرد: بیانیه گام دوم دقیقا منشور بخش دوم انقلاب پس 
از گذشــت چهل سال است و در حقیقت این بیانیه در آینده کشور 
وجهت دهي بســیار تاثیرگذار است و همه منافع نظام را مشخص 
مــي کند و این نقش مهم را به عهده دارد.او افزود: آقاي رئیســي 
قطعا با شــعارهایي که دادند و با توجه به تواني که دارند و اعضاي 
دولتي که انتخاب کردند مي توانند در عملي کردن بیانیه گام دوم 
تاثیرگذار باشــند.فتخاري تاکید کرد: در جهت انجام و تحقق این 
بیانیــه باید از نیروهاي متخصص و مختلف هم اســتفاده کنند تا 
بتوانند در این راه توفیق بیشــتري داشته باشند.او افزود: وزارتخانه 
ها بســیار مي توانند نقش آفریني کننــد آنها در حقیقت از طریق 
دولت و با اســتفاده از ظرفیت هاي مردمي مي توانند برنامه ریزي 
هاي خوبي داشــته باشند و طرح هاي مردم را بگیرند و از ظرفیت 
هاي آنها اســتفاده کنند و بخشي از کارهاي رسالت خودشان را در 
راســتاي عمل به بیانیه برون ســپاري کنند تا ان شاالله بتوانند به 

نتایج خوبي برسند.

پاشنه آشیل دولت رئیسي از زبان یک چهره اصولگرا
فعال سیاســي اصولگرا دربــاره لزوم بازگردانــدن اعتماد عمومي 
به جامعه توضیحاتــي را بیان کرد.ولي داداشــي نماینده مجلس 
دهم با اشــاره به اهمیت بازســازي اعتماد عمومي در کشور بیان 
کــرد: رویکرد دولــت باید راه اندازي کار مردم و حل مشــکلات 
مردمي باشــد. معتقدم که اگر مدیران جهادي روي کار بیایند که 
اولویت شان حل معضلات مردم به ویژه در مسائل اقتصادي باشد 
احتمالا ما بتوانیم اعتماد عمومي را به کشور بازگردانیم؛ زیرا اعتماد 
عمومي یکي از سرمایه هاي بزرگ نظام جمهوري اسلامي و محل 
اتکاي نظام است.داداشي تشریح کرد: جمهوري اسلامي ایران دو 
رکن اصلي اعم از جمهوریت و دین مبین اسلام دارد که این رکن 
جمهوریت هم تکیه اش به اعتماد عمومي مردم بازمي گردد و دولت 
بایــد در این زمینه همت کند. اگر دولت در زمینه هاي اقتصادي و 
معیشتي به مردم کمک کند البته نه کمک مادي نظیر یارانه؛ بلکه 
منظور من این است که دولت بتواند به معیشت مردم کمک کند و 
درآمد مردم به ویژه اقشار آسیب پذیر افزایش یابد.نماینده مجلس 
دهم توضیح داد: امروز حقوق معلمان و مدیران به گونه اي اســت 
که توان زندگي مناسب را ندارند، معیشت و دخل خرج مردم باهم 
همخواني ندارد، پس دولت باید با مدیران اقتصادي حوزه کســب 
و کار مشورت کند تا کسب و کار مردم رونق یافته و دخل و خرج 

مــردم افزایش یابد و مردم اعتماد کنند به این دولت. معیشــت و 
اقتصاد مردم پاشــنه آشیل این دولت است و اگر بتواند این معضل 

را حل کند این اعتماد آسیب دیده را درست مي کند.

واکنش حق شناس به مطرح شدن محاکمه روحاني
یک فعال سیاســي اصلاح طلب خاطرنشــان کرد: اگر نمایندگان 
مجلس بحثي درباره عدم کفایت سیاســي روحاني داشــتند باید 
آن زمان که ریاســت دولت را برعهده داشــت، مطرح مي کردند.

محمدجواد حق شــناس در گفت وگــو با ایلنا، درباره مطرح شــد 
محاکمه روحاني که این روزها از ســوي جریاني در کشور مطرح 
شــده اســت و حتي چندتن از نمایندگان هــم از تربیون مجلس 
خواستار این محاکمه شده اند گفت: محاکمه یک واژه حقوقي است 
و از آن دســت واژه هایي اســت که هنگامي که درباره اش سخن 
مي گوییــم تعریف دارد و علي القاعده بر اســاس مبناني حقوقي و 
قانوني که دارد اتفاق مي افتد.این عضو حزب اعتماد ملي ادامه داد: 
حال چه زماني محاکمه صورت مي گیرد؟ بر اســاس قانون زماني 
که شــکایتي اتفاق بیفتد، یا گزارشــي توسط مقامات ذي صلاح و 
ضابطین قضایي به مقام و مرجع رســیدگي کننده ارائه شود آنجا 
اســت که موضوع محاکمه مطرح مي شود. در این رویکرد معمولًا 
محاکمات به شکایات و طرح دعوا که توسط یک حوزه خصوصي 
و شخصي تقســیم شده اســت صورت مي گیرد و یا هنگامي که 
بحث حقوق عمومي مطرح اســت؛ که اگر این مطلب مطرح باشد 
باید دادستان و یا مدعي العموم طرح دعوا کند.وي افزود: دادستان 
و یا مدعي العموم اگر دیدند حق و حقوقي از جامعه پایمال شــده 
صدمات و آســیب هایي به نمایندگي از جامعه و مردم ادعا و طرح 
دعوا مي کند، اینجا بر اســاس طرح دعوایــي که صورت مي گیرد 
مسئله شکایت مورد رسیدگي قرار مي گیرد که در این صورت این 
پرســش مطرح اســت هنگامي که بحث محاکمه مطرح مي شود 
شــکایت توســط چه مقامي صورت گرفته اســت؟ آیا ما اینجا با 
شکایتي توسط مردم و افراد جامعه رو به رو هستیم یا نه دادستان 
به نمایندگي از مدعي العموم شــکایت کرده اســت و طرح دعوا 
مي کند؟ آیا گزارشي توسط مقامات ذي صلاح و یا ظابطین اجرایي 

و قضایي ارائه شده است؟

گم شدن کفش وزیر راه در طبس
وزیر راه و شهرسازي در حاشیه مراسم سخنراني رئیس جمهور در 
امامزاده حسین بن موســي الکاظم علیه السلام شهرستان طبس 
به مطالبات مردم در حوزه راه و شهرســازي پاسخ داد. در شلوغي 
جمعیت کفش رســتم قاسمي وزیر راه و شهرسازي زیر پاي مردم 

گم شد که حاشیه جالب این دیدار بود.

واکنش چهره اصلاح طلب به سفرهاي استاني رئیسي
علي صوفي عنوان کرد: آقاي رئیســي باید برنامه داشــته باشد و 
دولتي را هم که تشــکیل مي دهد براي اجراي آن برنامه باشد در 
حالي که چنین چیزي دیده نمي شــود. یعني آقاي رئیســي تصور 
مي کند فقط وظیفه داشــت یک دولــت انتخاب کند و خودش به 
استانها ســفر کند. یقینا با این شیوه، آقاي رئیسي موفق نخواهند 
بود.دبیرکل حزب پیشرو اصلاحات درباره وعده هاي ابراهیم رئیسي 
در خصوص ســاخت یک میلیون مسکن و مسکن گفت: در حال 
حاضر نمي توان تحلیل کرد با این دولتي که آقاي رئیسي انتخاب 
کرده اســت آیا مي توانیم امیدوار باشیم یا خیر، اما باید منتظر بود 
ببینیم بالاخره آقاي رئیســي چه برنامــه اي دارند؟ چراکه تاکنون 
آقاي رئیســي، برنامه اي ارائه نکرده اســت یعني در زمان تبلیغات 
انتخاباتي هم برنامه اي ارائه نکرده است این کاملا مشخص است 
در حــال حاضر هم برنامه اي ارائه نکرده اســت.او افزود: به بیان 
دیگر آقاي رئیســي با حضور در تلویزیون نیــز درباره هیچ برنامه 
اي صحبت نکرده اســت. ایشان به نوعي دچار روزمره گي است و 
کابینه اي را هم انتخاب کرده و منتظر است ببیند آنها چه کارهایي 
انجام خواهند داد. آنها باید برنامه آقاي رئیس جمهور را اجرا کنند 
بنابراین چگونه ممکن اســت آقاي رئیس جمهــور از برنامه اش 
صحبت نکند و منتظر بماند آنها چــه کار مي کنند.صوفي عنوان 
کرد: آقاي رئیسي باید برنامه داشته باشد و دولتي را هم که تشکیل 
مي دهد براي اجراي آن برنامه باشد در حالي که چنین چیزي دیده 
نمي شود. یعني آقاي رئیسي تصور مي کند فقط وظیفه داشت یک 
دولت انتخاب کند و خودش به استانها سفر کند. یقینا با این شیوه، 

آقاي رئیسي موفق نخواهند بود.

آخرین وضعیت مرخصي فریدون و هادي رضوي از زندان
سخنگوي کمیسیون اصل نود مجلس تصریح کرد: حسین فریدون 
و هادي رضوي ماه هاست برخلاف قانون در مرخصي هستند.علي 
خضریان در صفحه شخصي خود در توئیتر مطلبي درباره مرخصي 
مهدي هاشــمي، حســین فریدون و هادي رضوي منتشر کرد که 
متن آن به شــرح زیر است: پس از اعلام مرخصي چندماهه جناب 
مهدي هاشمي از  زندان اوین، انتظار بود تا دستگاه قضایي در کنار 
اقدام قابل تحســین بازگرداندن وي، امثال آقایان  حسین فریدون 
و هادي رضوي که طبق اظهارات مســئولان زندان ماه هاســت 
برخلاف قانون در مرخصي هســتند نیز اقدام کند. اما متاســفانه 

تاکنون چنین نشده است.

نماینده مجلس: در قزوین با طب سنتی میزان فوت کرونا را کاهش دادیم
ترامپ: در رینگ بوکس بایدن را خیلی سریع ناک اوت می کنم!


